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POLECAMYDziś w „Ziemi”

Świąteczne kiermasze, spotkania z Mikołajem, szopki, wspólne kolędowanie tworzą 
atmosferę nadchodzących świąt. W tym tygodniu w Sochaczewie było w czym wybie-
rać, a to jeszcze nie koniec. W najbliższych dniach czekają nas kolejne bożonarodze-
niowe spotkania

Święta za pasem

Decyzje kadrowe 
w starostwie

Tragiczna środa
 więcej w numerze

 więcej str. 3

Jak nas poinfor-
mowała starosta 
Jolanta Gonta, 
jeszcze w zeszłym 
tygodniu zapadły 
pierwsze decyzje 
kadrowe. 
Wypowiedzenie 
otrzymał dyrektor 
wydziału rozwoju, 
rolnictwa, leśnic-
twa i ochrony 
środowiska. 

Aż trzy razy w ciągu jednego dnia, 
10 grudnia, sochaczewscy policjanci 
i strażacy wyjeżdżali do bardzo niebez-
piecznych zdarzeń drogowych. Jedno 
z nich miało niestety tragiczny finał.

 więcej str. 5
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Maciej Frankowski

Decyzja o likwidacji laborato-
rium z dniem 1 stycznia 2015 
roku zapadła we wrześniu. Wy-
dała ją dyrekcja Wojewódzkiej 
Stacji Sanitarno-Epidemilo-
gicznej w Warszawie wspólnie 
z wojewodą mazowieckim. Po-
dobny los czeka także placówki 
w Zwoleniu i Płońsku.

– Zawieszenie działalności 
sochaczewskiego laboratorium 
w 2015 roku jest spowodowa-
ne przyczynami ekonomicz-
nymi. Wynika to z decyzji 
zmniejszenia budżetu dla in-
spekcji sanitarnej wojewódz-
twa mazowieckiego na 2015 r. 
oraz z wyników kontroli audy-
tu otrzymanych w 2014 roku, 
dotyczących stacji laborato-
ryjnych wykonujących bada-
nia wody. Wyniki przeprowa-
dzonych kontroli rekomendują 
taką decyzję – odpowiedziała 
nam rzecznik prasowy woje-
wódzkiej stacji, Joanna Naroż-
niak.

Laboratorium przy ul. 
Traugutta obsługiwało miesz-
kańców powiatów sochaczew-
skiego, żyrardowskiego i gro-
dziskiego. Po jego likwidacji 
powstanie luka na naszym te-
renie. Woda będzie badana w 
laboratorium w Płocku, co wy-
dłuży proces analizy próbek.

- Dotychczas próbki były 
pobierane trzy razy w tygodniu 
(poniedziałek, środa, piątek). 
Teraz, chociażby ze względu na 
koszty transportu, będziemy 
musieli się ograniczyć do jed-
nego pobrania, w środy. Będą 
one tego samego dnia przewo-
żone do laboratorium w Płoc-
ku, gdzie zostaną wykonane 
wszystkie niezbędne badania. 
Dopiero w następną środę, po 
kolejnej wizycie w tamtejszym 
laboratorium, będziemy znali 
wyniki analizy – mówi Powia-
towy Inspektor Sanitarno- Epi-
demiologiczny w Sochaczewie, 
Maria Olędzka. Budżet powia-
towej stacji na 2015 rok, przy-
gotowany przez Warszawę, nie 
przewiduje środków na wy-
nagrodzenia dla siedmiu eta-
towych pracowników zatrud-
nionych w sochaczewskim 
laboratorium, taki jest rzeczy-
wisty powód jego zamknięcia  
– tłumaczy Maria Olędzka. 

Niepokój o dalsze funkcjo-
nowanie sochaczewskiego labo-
ratorium pojawił się wiosną tego 
roku. Groźba jego likwidacji była 
szeroko omawiana 6 maja w ho-
telu Chopin podczas spotkania 
z wojewodą mazowieckim, Jac-
kiem Kozłowskim. Wówczas na 
spotkanie przybyła liczna gru-
pa pracowników sanepidu. Wo-

jewoda uspokajał i zapewniał, 
że nie stracą pracy. Gdy jedna 
z pracownic sanepidu pokaza-
ła mu odcinek ze swoją pensją, 
na którym widniała kwota 1,5 
tys. zł,  stwierdził wręcz, że za-
robki są zdecydowanie za niskie 
i będzie starał się interweniować 
w tej sprawie. Jak pokazał czas, 
obietnice były bez pokrycia. Sta-
nowiły jedynie część kampanii 
w wyborach do Parlamentu Eu-
ropejskiego, w których kandydo-
wał Jacek Kozłowski. 

- Jako związek zawodo-
wy od początku byliśmy moc-
no zdeterminowani w swoich 
działaniach, mających na celu 
utrzymanie miejsc pracy. Jed-
nak po zapewnieniach, któ-
re usłyszeliśmy w maju, czuje-
my się oszukani i rozczarowani. 
Tym bardziej, że byliśmy w sta-
nie udowodnić, iż laboratorium 
nie generowało strat, wręcz 
przeciwnie, pomimo ograni-

czeń odnoszących się do pro-
wadzenia działalności komer-
cyjnej, przynosiło ono zyski 
– powiedziała nam szefowa so-
chaczewskiego oddziału „Soli-
darności” i zarazem pracownik 
sanepidu Danuta Radzanow-
ska.

W kwestiach kadrowych 
nie mówi się o zwolnieniach, 
lecz o wymuszonej restruktu-
ryzacji. Dwoje pracowników, 
ze względu na wiek, od nowego 
roku przechodzi na emeryturę. 
Pozostali w większości zosta-
ną przesunięci do innych sek-
cji – zapewnia Danuta Radza-
nowska.

Jeśli chodzi o zasadność de-
cyzji o likwidacji laboratorium 
dziwi fakt, że jeszcze w czerw-
cu tego roku została przepro-
wadzona kontrola, w wyniku 
której placówka uzyskała dal-
szą akredytację. Zastanawia za-
tem tłumaczenie rzecznika pra-

sowego wojewódzkiej stacji o 
wynikach audytu, mających 
rekomendować jej zamknięcie. 
Sprzęt znajdujący się w labora-
torium wart jest setki tysięcy 
złotych. Po nowym roku wypo-
sażenie ma zostać przekazane 
do centrali wojewódzkiej. Nie 
wiadomo, jakie będzie jego dal-
sze przeznaczenie. 

Nieofi cjalnie mówi się, że 
zawieszenie działalności trzech 
budżetowych placówek na Ma-
zowszu, w których dokonu-
je się badań wody, jest wywo-
łane lobbingiem prywatnych 
podmiotów zajmujących się tą 
samą dziedziną. Argumentem 
za tym ma być fakt, że sanepi-
dy wykonują badania poniżej 
kosztów rynkowych, co nie do 
końca jest prawdą, ponieważ 
działalność komercyjna takich 
placówek, zgodnie z obowią-
zującym prawem, jest mocno 
ograniczona. 
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Twoje ogłoszenie 
w Ziemi przeczyta 
wiele tysięcy osób 
w mieście i powiecie

„Ziemia Sochaczewska”

 to najstarsza i najpopular-

niejsza gazeta na naszym 

prasowym rynku

Nie wierzysz? 

Zapytaj w kiosku!

WAŻNE TELEFONY
MOSiR 
46 862-77-59
PEC 
46 862-92-00, 
telefony alarmowe 24h 
604-206-108, 602-789-111
Pogotowie 
energetyczne 
46 862-26-20
Pogotowie gazowe 
(Sime Polska) 
602-343-343, 792-008-866
Pogotowie 
999
Policja 
997, 46 863-72-00
PKP 
19-757

Koleje Mazowieckie
22 364-44-44
PKS 
Grodzisk Mazowiecki, baza 
w Sochaczewie 
46 862-55-12
Sąd Rejonowy 
46 862-32-64
Schronisko „Azorek” 
791-604-108
791-606-109 (adopcje)
Fundacja „Nero” 
502-156-186

Starostwo Powiatowe 
46 864-18-40, 46 864-18-73
Straż pożarna 
998, 46 862-23-70
Szpital 
46 864-95-00, 46 864-96-00
MPT Taxi 
191-91
Taxi 
46 862-28-42
USC 
46 862-23-02
Urząd Miejski 
46 862-27-30, 46 862-22-35

Urząd Skarbowy 
46 862-26-04
Zakład Wodociągów 
i Kanalizacji 
46 862-82-30
Zgłaszanie awarii 
sieci wodociągowej 
i kanalizacji sanitarnej 
604-195-867, 696-056-281, 
664-157-699
ZGM 
46 862-81-06, 46 862-93-14
awarie elektryczne 
(tylko ZGM) 660-477-130
awarie 
wodno-kanalizacyjne 
(tylko ZGM) 660-477-129
ZKM 46 862-99-27
ZUS 46 862-64-33

To już ostatnie dni funkcjonowania laboratorium w Sochaczewie

W ubiegłym tygodniu poże-
gnaliśmy lekarza pediatrę i 
dzielną kobietę Henrykę 
Fortunę. 
Prawie 12 lat walczyła z ra-
kiem. Ktoś inny na jej miejscu 
już dawno by się poddał, zre-
zygnował, odpuścił. A ona z 
podniesionym czołem podej-
mowała kolejne wyzwania. 

Nie była to łatwa walka, ale 
Pani Doktor wciąż z nadzieją 
patrzyła w przyszłość. Ci, któ-
rzy wiedzieli o jej chorobie, po-
dziwiali ją za upór, determina-
cję w szukaniu sposobów na 
podratowanie zdrowia. Prze-

szła kilka operacji, przyję-
ła niezliczoną ilość „chemii”, 
szukała alternatywnych me-
tod leczenia.

Kiedy choroba  odpuszcza-
ła, wracała do pracy, do swoich 
pacjentów. Znały ją całe poko-
lenia, bo najpierw leczyła ro-
dziców, a potem ich dzieci. 

Pracowała w wielu lecz-
nicach, ale ja zapamięta-
łam Panią Doktor najpierw z 
przychodni kolejowej, gdzie 
spędziła wiele lat i gdzie ją po-
znałam, a później z ośrodka 
zdrowia „Mój Lekarz”, w któ-
rym kończyła karierę zawodo-

wą, a której ja jestem pacjent-
ką. Pamiętam, jak kilka lat 
temu, kiedy choroba przypu-
ściła kolejny atak, powiedziała 
mi: Ja teraz nie mogę umrzeć, 
nie mogę się poddać, bo mu-
szę być na ślubie syna. Płaka-
łyśmy obie.

Miała dopiero 61 lat. Mo-
gła nadal pomagać ludziom, 
cieszyć się wnuczkami. Tym 
razem nie dała rady. 

Pozostanie w ludzkich 
sercach jako dobry, dziel-
ny człowiek i oddany swo-
jej pracy lekarz.

Jolanta Sosnowska

Odeszła doktor Henryka Fortuna

Badania wody najbliżej w Płocku
Od 1 stycznia 2015 roku sochaczewskie 
laboratorium badania wody, mieszczące się 
w Powiatowej Stacji Sanitarno-
Epidemiologicznej zostanie zlikwidowane. 
Sochaczewski sanepid zacznie pełnić jedynie 
rolę pośrednika w tym zakresie. 
Pobrane próbki będą badane w Płocku. 
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NOWO OTWARTY 
SKLEP RYBNY

Oferuje bogaty asortyment 
ryb żywych, świeżych, 
mrożonych, wędzonych tradycyjnie oraz sushi
Zapraszamy od poniedziałku do soboty 
róg ulicy Narutowicza i Żeromskiego              ZS-1160

Na zdjęciu mieszkanie w Sochaczewie, 50 m2, o  wysokim standardzie wykończenia (trzy pokoje, aneks kuchenny 
w największym pokoju, nowocześnie wykończona łazienka oraz przedpokój), położone na parterze dwupiętrowego 
bloku, po generalnym remoncie w 2013 r. z wymianą elektryki i hydrauliki. W cenie zawarte jest całkowite umeblowanie 
i wyposażenie AGD RTV. Cena: 205 000 zł.
Rata kredytu hipotecznego w Alior Banku w wysokości 966,05 zł miesięcznie wyliczona przy następujących założeniach:  
kwota kredytu 194 750 zł, okres spłaty 30 lat, raty równe, prowizja 0%, oprocentowanie zmienne WIBOR3M (2,67% 
na dzień 5.08.2014) + marża (1,65%), ubezpieczenie na życie ze składką 19 475  zł płatną jednorazowo za 5 lat z góry, 
całkowity koszt kredytu bez uwzględnienia podwyższenia marży do czasu wpisu hipoteki 172 858 zł, RRSO 5,42%.

Wymarzone mieszkanie już od 966,05 zł miesięcznie!
Atrakcyjne finansowanie zapewnia Alior Bank.

Placówka partnerska Alior Banku
Sochaczew, ul. Żeromskiego 1B

 46 862 00 80

LAND-HOUSE Nieruchomości Sp. z o. o.
Sochaczew, ul. 1 Maja 22 lok. 1

www.land-house.pl,  46 863 20 00

W zeszłym tygodniu 
pisaliśmy o zarzutach 
prokuratorskich dla 
trójki pracowników 
starostwa. 
Jednoznaczne 
stanowisko w tej 
sprawie zajęła starosta 
Jolanta Gonta. 

Jolanta Sosnowska

Jak nas poinformowała sta-
rosta, jeszcze w zeszłym ty-
godniu zapadły pierwsze 
decyzje kadrowe. Wypowie-
dzenie otrzymał dyrektor 
wydziału rozwoju, rolnic-
twa, leśnictwa i ochrony śro-
dowiska Stefan G. 

- Decyzję podjęłam na-
tychmiast, zaraz po otrzy-
maniu z prokuratury odno-
śnej informacji. Nie mogę 
bowiem darzyć zaufaniem 
kogoś, kto pełniąc tak odpo-

wiedzialną funkcję staje się 
podejrzanym o popełnienie 
czynów polegających na po-
świadczaniu nieprawdy - po-
wiedziała nam Jolanta Gon-
ta. Nie ma mojej zgody, aby 
taka osoba podpisywała do-
kumenty w imieniu starosty. 
Co do pozostałej dwójki, czy-
li dyrektor Młodzieżowego 
Ośrodka Wychowawczego w 
Załuskowie Aldony Sz. i dy-
rektora wydziału architektu-
ry i budownictwa Jarosława 
S. muszę się wstrzymać z de-
cyzjami. Dyrektor Aldona Sz. 
od dłuższego czasu przebywa 
na zwolnieniu lekarskim, a 
Jarosław S. skorzystał z nie-
go w ostatnim tygodniu. Nie 
ma jednak wątpliwości co 
do faktu, że również do tych 
pracowników straciłam za-
ufanie, tym bardziej, że peł-
nią w powiecie funkcje kie-
rownicze.

Trzem wymienianym oso-
bom prokuratura postawi-
ła zarzuty związane z nie-
prawidłowościami podczas 
wymiany dachu w Załusko-
wie. Są oni podejrzani o po-
świadczenie nieprawdy w 
dokumentach odbioru inwe-
stycji. Jak powiedziała nam w 
zeszłym tygodniu Beata So-
bieraj-Skonieczna, szefowa 
sochaczewskiej prokuratu-
ry, śledczy posiadają dowo-
dy świadczące o tym, że stan 
faktyczny odebranego obiek-
tu różni się od opisanego w 
protokole odbioru. Podczas 
przesłuchania  wszyscy tro-
je złożyli wyjaśnienia i nie 
przyznają się do winy.

- Jest  mi niezmiernie 
przykro, że mieszkańcy do-
wiadują się o kolejnych, nie-
chlubnych poczynaniach 
pracowników samorządu 
powiatowego, bowiem ta-

kie sprawy nie są powodem 
do dumy. Ale zgodnie z tym 
co zapowiadałam jeszcze w 
trakcie kampanii wybor-
czej, dołożę wszelkich sta-
rań, aby nieprawidłowo-
ści jakie miały miejsce pod 
rządami poprzednich władz 
powiatu zostały ujawnione, 
a osoby odpowiedzialne po-
ciągnięte do odpowiedzial-
ności - dodaje starosta Jo-
lanta Gonta. 

Chcieliśmy zapytać dy-
rektorów, którym postawio-
no zarzuty, o ich komen-
tarz do sprawy, ale Jarosław 
S. oraz Aldona Sz. do za-
mknięcia tego wydania ga-
zety przebywali  na zwolnie-
niach lekarskich. Stefan G. , 
po wręczeniu mu wypowie-
dzenia, został zwolniony z 
obowiązku świadczenia pra-
cy, dlatego również nie za-
staliśmy go w starostwie.

Pierwsze decyzje 
kadrowe w starostwie
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Marek Fergiński 
skończył 50 lat. Z żoną Be-
atą wychowali dwóch sy-
nów, Pawła i Miłosza. Wice-
burmistrz może pochwalić 
się edukacją zdobytą na naj-
lepszych uczelniach w kra-
ju. 

Studia magisterskie skoń-
czył na Politechnice War-
szawskiej na Wydziale 
Samochodów i Maszyn Ro-
boczych. Po nich ukończył 
studia podyplomowe w Bał-
tyckiej Wyższej Szkole Hu-
manistycznej w Koszalinie 
uzyskujący tytuł menedżera 
oświaty samorządowej oraz 
studia podyplomowe na Uni-
wersytecie Warszawskim w 
dziedzinie rachunkowości i 
rewizji fi nansowej. 

Prowadził własną działal-
ność gospodarczą i artystycz-
ną. Sporą popularność zdobył 
jako członek zespołu muzycz-
nego BFC. W swoim życiu za-
rządzał już oświatą gminną i 
powiatową. Udzielał się spo-
łecznie przy  organizacji Eu-
ropejskich Biegów Młodych 
Olimpijczyków, w Powiatowej 
Radzie Zatrudnienia i w Spo-
łecznej Radzie ZOZ.

Marek Fergińki będzie 
nadal odpowiadał m.in. za 
oświatę, kulturę, sport i po-
moc społeczną. 

Zapytany o sukcesy w 
pracy samorządowca, wy-
mienia ich niemało: utwo-
rzenie jednostek obsługi 
ekonomiczno-administra-
cyjnej szkół, informatyza-
cja powiatowej i miejskiej 
oświaty samorządowej - 

systemy zarządzania oświa-
tą, skuteczne pozyskanie 
środków fi nansowych z 
Unii Europejskiej na pro-
jekty edukacyjne, prze-
ciwdziałania wykluczeniu 
cyfrowemu - darmowy In-
ternet dla mieszkańców, 
wprowadzenie e-usług w 

Urzędzie Miejskim, pozy-
skiwanie środków fi nanso-
wych z programów ministe-
rialnych na modernizację i 
wyposażenie szkół. 

Szczególnie z projek-
tu przeciwdziałania wy-
kluczeniu cyfrowemu wi-
ceburmistrz Fergiński jest 
dumny. Jak sam stwier-
dził, udało się zrealizować 
wszystkie wnioski o tego 
typu wsparcie (darmowe 
podłączenie do internetu) i 
zostały jeszcze wolne pro-
pozycje. Wynika z tego, że 

wykluczenie cyfrowe w So-
chaczewie zostało w du-
żym stopniu wyelimino-
wane. Marek Fergiński już 
cieszy się na kolejne korzy-
ści dla Sochaczewa, jakie 
niesie ze sobą projekt. Wy-
konana w trakcie realiza-
cji infrastruktura pozwa-

la na pokrycie sygnałem 
LTE praktycznie całej po-
wierzchni naszego miasta 
(98%). Oznacza to, że znik-
nie problem dostępności do 
Internetu oraz otworzą się 
możliwości wprowadzenia 
systemów zarządzania in-
frastrukturą miejską.

Za najważniejsze wy-
zwania obecnej kaden-
cji uważa pozyskanie ze-
wnętrznego wsparcia dla 
ważnych projektów, takich 
jak rozbudowa stadionów 
lokalnych klubów. 

Dariusz 
Dobrowolski
zastąpił na stanowisku Stani-
sława Wachowskiego. Nowy 
burmistrz skończył studia w 
Szkole Głównej Planowania 
i Statystyki (obecnie SGH) 
w Warszawie. Od lat prowa-
dzi działalność gospodarczą 

na terenie Sochaczewa oraz 
gospodarstwo sadownicze w 
Młodzieszynie. 

Posiada również duże 
doświadczenie w roli samo-
rządowca. Był radnym IV 
kadencji Rady Powiatu oraz  
II i IV kadencji Rady Mia-
sta. W latach 2002-2006 peł-
nił w Radzie Miasta funk-
cję wiceprzewodniczącego. 
Był członkiem rady nadzor-
czej Banku Spółdzielczego, 
obecnie jest członkiem za-
rządu Powiatowej Izby Go-
spodarczej w Sochaczewie. 

Z dumą mówi o swoim 
pochodzeniu. Jest sochacze-
wianinem. W naszym mie-
ście mieszka od urodzenia. 
Skończył tu szkołę podsta-
wową i średnią. Po ukoń-
czeniu studiów w Warsza-
wie wrócił, by prowadzić 
w Sochaczewie działalność 
gospodarczą.

Wiceburmistrz Dobro-
wolski będzie odpowiadał 
m.in. za gospodarkę ko-
munalną i mieszkaniową, 
ochronę środowiska, inwe-
stycje i planowanie prze-
strzenne. Deklaruje, że w 
swoim działaniu zamierza 
wspierać przede wszyst-
kim inicjatywy burmistrza 
Piotra Osieckiego. Już te-
raz z ogromnym entuzja-
zmem podszedł do nowych 
wyzwań, co w tym przy-
padku oznacza, jak sam 
stwierdził z uśmiechem, 
„przekopywanie się przez 
stertę papierów i zapozna-
wanie z sytuacją, jaką za-
stałem na nowym stano-
wisku”. Przy tym świetnie 
zdaje sobie sprawę z moc-
nych i słabych stron mia-
sta. Jednym tchem wymie-
nia położenie w centrum 
kraju na przecięciu najważ-
niejszych szlaków komuni-
kacyjnych i bliskość stolicy. 
Nie zapomina przy tym np. 
o obwodnicy miasta, któ-
ra niestety nie jest w żaden 
sposób skomunikowana z 
przyległymi do niej tere-
nami inwestycyjnymi, co 
z kolei wymusza trudniej-
sze planowanie przestrzen-

ne „do środka miasta”. W 
takiej sytuacji pozyskanie 
dużego inwestora, który za-
pewni kilkaset miejsc pra-
cy, jest mocno utrudnione, 
dlatego wiceburmistrz Do-
browolski jest zwolenni-
kiem stworzenia dobrych 
warunków dla małych 
przedsiębiorstw, które za-
trudnią po kilka do kilku-
nastu osób.

Wiceburmistrz Dobro-
wolski chce przy nowych 
inwestycjach Sochaczewa 
zwrócić uwagę na szczegóły, 
które, mimo że mogą zwięk-
szyć początkowy koszt wy-
konania, przyniosą realne 
oszczędności w przyszłości. 
Takim działaniem może być 
choćby zwrócenie uwagi na 
typ planowanego oświe-
tlenia obiektu, czy rozwią-
zania zastosowane dla po-
zyskania energii do jego 
funkcjonowania. Można to 
uznać za sposób myślenia 
przeniesiony z prowadze-
nia własnej działalności na 
grunt samorządowy. Wice-
burmistrz twierdzi jednak, 
że obie materie są od siebie 
bardzo różne, a samorzą-
dowiec, nawet w najwyższej 
randze, jest w swoim dzia-
łaniu ograniczony niepo-
równywalnie większą licz-
bą przepisów, niż prywatny 
przedsiębiorca. Dariusz Do-
browolski ma 55 lat. Jest żo-
naty. Ma trójkę dzieci, do-
rosłych już synów Dawida 
i Damiana oraz 13-letnią 
córkę Wiktorię.   (seb)

WIEŚCI Z RATUSZA
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Podczas ostatniej sesji 
rady miejskiej, w ponie-
działek 8 grudnia, po 
uroczystym zaprzysięże-
niu burmistrza, w dru-
giej części obrad podjęto 
uchwałę w sprawie powo-
łania i ustalenia składów 
osobowych komisji rewi-
zyjnej i ośmiu stałych ko-
misji rady oraz ustalenia 
przedmiotów ich działa-
nia.

Komisja Statutowo-
-Regulaminowa

Marcin Cichocki - prze-
wodniczący, Renata Soko-
łowska - zastępca, Kamila 
Gołaszewska-Kotlarz, Mag-
dalena Zborowska
Komisja Rewizyjna

Krystyna Dybiec - prze-
wodnicząca, Selena Majcher 
- zastępca, Adam Kloch, 
Marek Kosieradzki, Halina 
Kuzińska, Marcin Podsę-
dek, Magdalena Zborowska

Komisja Porządku 
Publicznego i Ochrony 
Przeciwpożarowej

Marek Księżak - prze-
wodniczący, Sylwester Zdzie-
szyński - zastępca, Marcin 
Cichocki, Teresa Kozbuch

Komisja Oświaty
Arkadiusz Karaś - prze-

wodniczący, Sławomir Dory-
walski - zastępca, Agnieszka 
Karpińska, Renata Sokołow-
ska 

Komisja Rodziny, Zdro-
wia i Opieki Społecznej

Kamila Gołaszewska-
-Kotlarz - przewodnicząca, 
Selena Majcher - zastępca, 
Halina Kuzińska, Rena-
ta Sokołowska, Magdalena 
Zborowska 
Komisja  Gospodarki 
Komunalnej i Mieszka-
niowej oraz Ochrony 
Środowiska

Marek Kosieradzki - 
przewodniczący, Marcin Ci-

chocki - zastępca, Jan Bu-
czek, Agnieszka Karpińska, 
Adam Kloch, Teresa Ko-
zbuch, Halina Kuzińska
Komisja Gospodarki 
Przestrzennej i Inwe-
stycji

Edward Stasiak - prze-
wodniczący, Jan Buczek - 
zastępca, Marcin Cichoc-
ki, Arkadiusz Karaś, Adam 
Kloch, Marek Księżak
Komisja Budżetu i 
Finansów

Agnieszka Karpińska - 
przewodnicząca, Edward 
Stasiak - zastępca, Adam 
Kloch, Selena Majcher, 
Marcin Podsędek
Komisja Kultury, 
Sportu i Promocji 

Sławomir Dorywalski 
- przewodniczący, Magda-
lena Zborowska - zastępca, 
Marcin Cichocki, Kamila 
Gołaszewska-Kotlarz, Ar-
kadiusz Karaś, Selena Maj-
cher. (mf)

Radni objęli komisje w nowej radzie miasta

Będą wsparciem dla burmistrza

Obok burmistrza Piotra Osieckiego Marek Fergiński oraz Dariusz Dobrowolski 

1 grudnia, podczas sesji nowej Rady Miasta ślubowanie złożył burmistrz Piotr Osiecki. W swoim expose, oprócz głównych kierunków działania 
miasta w tej kadencji, wskazał także swoich zastępców. Dzisiaj przedstawiamy ich sylwetki. Na str. 6-7 zamieszczamy wywiad z Piotrem Osieckim.
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11 grudnia przed północą 
funkcjonariusze referatu 
patrolowo-interwencyjne-
go z Sochaczewa, podej-
mując interwencję,  zostali 
zaatakowani nożem. 
Do zdarzenia doszło na ulicy 
Żeromskiego. Dyżurny otrzy-
mał zgłoszenie o zakłócaniu 
ciszy nocnej w rejonie jedne-
go z bloków w centrum miasta. 
25-letni Krystian G. podczas 
interwencji próbował zaatako-
wać policjantów nożem. Wy-
machując 19-centymetrowym 
ostrzem  groził policjantom, że 

ich zabije, używał wobec funk-
cjonariuszy wulgaryzmów i 
obraźliwych słów. Policjan-
ci, zgodnie z literą prawa, uży-
li wobec napastnika pałki służ-
bowej oraz gazu. Mężczyznę 
obezwładniono i zatrzymano 
w policyjnym areszcie. Okaza-
ło się, że napastnik miał ponad 
półtora promila alkoholu, do-
datkowo ustalono, że był tak-
że poszukiwany przez socha-
czewską prokuraturę. W jego 
sprawie toczyć się będzie po-
stępowanie.  

 sierż. Joanna Olszar

Funkcjonariusze Wydziału 
Ruchu Drogowego zatrzymali 
grafi ciarzy niszczących ele-
wację budynku znajdującego 
się w centrum miasta przed-
szkola. Podczas przeszukania 
mężczyzn znaleziono przy 
nich środki odurzające.
Do zdarzenia doszło w nie-
dzielę. Graffi  ti powstawało 
nocą. Po otrzymaniu zgłosze-
nia dyżurny natychmiast wy-
słał na miejsce policjantów, 
którzy tego wieczoru pełnili 
służbę. Mundurowi zauważy-
li dwóch mężczyzn, którzy na 
widok radiowozu próbowali 
ukryć się w aucie. Obok pojaz-
du na elewacji budynku znaj-
dował się napis składający się z 

liter wielkości 1,5 metra i dłu-
gości około 9 metrów. Napis 
był świeży, ściana jeszcze nie 
wyschła. Mężczyzn doprowa-
dzono do radiowozu funkcjo-
nariuszy Wydziału Prewencji, 
którzy przyjechali na miejsce 
udzielić pomocy. 

Podczas przeszukania sa-
mochodu stróże prawa znaleź-
li torebkę, w której znajdował 
się biały proszek. W pojeździe 
było też sześć puszek po farbie. 
Na rękach mężczyzn widnia-
ły ślady czerwonej farby. 18- i 
24-latek zostali zatrzymani w 
policyjnym areszcie. Za swój 
czyn odpowiedzą przed są-
dem.

sierż. Joanna Olszar

Z nożem na policjantów

Zatrzymani grafi ciarze

W poniedziałek 1 grudnia 
na czwartej rozprawie, za-
padł wyrok dla Piotra Sz., 
oskarżonego o zabójstwo, 
którego dopuścił się w oko-
licach ulicy Grunwaldzkiej 
w Chodakowie, podczas za-
bawy noworocznej. 

Sebastian Stępień

Po wydarzeniach z sylwe-
strowej nocy Piotr Sz., zna-
ny też jako „Kujwa” lub 
„Szymon”, zniknął na kilka 
miesięcy. Prokuratura wy-
dała wtedy za nim list goń-
czy. W tym okresie pojawiło 
się mnóstwo, czasami bar-
dzo fantastycznych, hipo-
tez. Według niektórych Sz. 
nigdy nie opuścił Sochacze-
wa i ukrywał się na terenie 
byłego Chemiteksu. Inne 
wskazywały, że opuścił 

kraj i uciekł do Włoch. Sam 
oskarżony nigdy nie wyja-
wił, gdzie ukrywał się przez 
te kilka miesięcy.

Pod koniec marca Sz. 
sam oddał się w ręce policji. 
Od momentu ujawnienia się 
mężczyzny, śledztwo pro-
kuratorskie nabrało tempa i 
w krótkim czasie sformuło-
wany został akt oskarżenia. 
Po przeprowadzeniu postę-
powania, prokuratura zde-
cydowała się na postawie-
nie zarzutu z art. 148, czyli 
zabójstwa. Podlega ono ka-
rze pozbawienia wolności 
od 8 do 25 lat lub karze do-
żywocia.

Po zapoznaniu się ze 
sprawą sąd uznał stanowi-
sko prokuratury i wydał 
wyrok skazujący. Sz. został 
skazany na 10 lat pozbawie-
nia wolności z możliwością 

ubiegania się o wcześniejsze 
zwolnienie po 8 latach. Po-
nadto Sz. został obciążony 
kosztami sądowymi, a tak-
że obowiązkiem wypłace-
nia szeregu odszkodowań: 
50 tysięcy zł dla matki zabi-
tego, 40 tysięcy zł dla ojca i 
10 tysięcy zł dla małoletnie-
go syna ofi ary. Na wysokość 
wyroku wpływ miał fakt, że 
sąd przyjął część argumen-
tów obrony i uznał, że oskar-
żony nie jest osobą zdege-

nerowaną. Nie było jednak 
mowy o nieumyślnym spo-
wodowaniu śmierci, bo wda-
jąc się w bójkę z długim no-
żem w ręku Sz. powinien 
mieć świadomość, że jego 
działanie może doprowadzić 
do pozbawienia kogoś życia. 
Na wysokość wyroku wpływ 
miał również fakt, że winny 
sam oddał się w ręce orga-
nów ścigania.

Obu stronom, prokura-
turze i obronie, przysługu-
je teraz możliwość odwoła-
nia się od wyroku.

- Rozważamy złożenie 
wniosku o uzasadnienie 
wyroku - powiedziała nam 
prokurator Beata Sobieraj-
-Skonieczna. - Decyzja co 
do złożenia ewentualnej 
apelacji zapadnie po zapo-
znaniu się z pisemnymi mo-
tywami orzeczenia.

Piotr Sz. winny zarzucanego mu czynu

Do pierwszego wypadku do-
szło około południa na tra-
sie krajowej nr 92 w miej-
scowości Wójtówka (gmina 
Sochaczew). Kierująca po-
jazdem marki Audi, jadąc w 
kierunku Warszawy, z nie-
ustalonej przyczyny stra-
ciła panowanie nad samo-
chodem, wpadła w poślizg i 
uderzyła bokiem auta w  ja-
dącego w przeciwną stronę 
vw transportera. W wypad-
ku  śmierć na miejscu po-
niosły kierująca i pasażerka 
audi. Obydwie miały 23 lata. 
Kierowca vw został przewie-
ziony do szpitala. Do zdarze-
nia niezwłocznie wyruszyły 
dwa zastępy z Jednostki Ra-
towniczo-Gaśniczej KP PSP 
Sochaczew. Po przeprowa-
dzeniu czynności dochodze-
niowych przez prokurato-
ra i techników policyjnych 
strażacy, używając narzędzi 
hydraulicznych, utworzyli 
dostęp, by wydobyć ciało pa-
sażerki audi.  

Około godziny 14.00 w 
miejscowości Kamion (gmi-
na Młodzieszyn) doszło do 
zderzenia trzech pojazdów. 
Jego sprawca, kierujący bu-
sem renault, uderzył w bok 
ciągnika siodłowego z na-

czepą, od którego się odbił 
i po raz kolejny uderzył w 
busa marki Mercedes Sprin-
ter. Sprawca był nietrzeźwy, 
z obrażeniami został zabra-
ny do szpitala. Tu również 
na miejscu pojawiły się dwa 
zastępy z sochaczewskiej 
JRG PSP oraz OSP z Kamio-
na. Strażacy ponownie mu-
sieli użyć narzędzi hydrau-
licznych, po czym wyniesli 
mężczyznę na noszach typu 
deska i przekazali zespołowi 
ratownictwa medycznego. 

Trzecie zdarzenie mia-
ło miejsce tuż po godzinie 
18.00 w Kożuszkach Par-

cel (gmina Sochaczew). 
Kierujący pojazdem mar-
ki Daewoo nie dostosował 
prędkości do warunków pa-
nujących na drodze i zje-
chał do przydrożnego rowu. 
W wyniku zdarzenia za-
równo kierujący jak i pasa-
żerka pojazdu zostali prze-
wiezieni do szpitala.W tym 
przypadku działania straży 
pożarnej  polegały na udzie-
leniu pierwszej pomocy pa-
sażerce matiza, a mianowi-
cie tamowaniu krwotoku 
głowy. Kobieta została prze-
kazna zespołowi ratownic-
twa medycznego.

Te trzy wydarzenia jed-
nego dnia pokazują, jak 
ważna jest ostrożna jazda. 
- Miejmy na uwadze fakt, iż 
zimowa aura wiąże się z co-
raz trudniejszymi warun-
kami na drodze. Jeździjmy 
wolniej, zachowujmy bez-
pieczną odległość od po-
przedzającego nas samo-
chodu, przed rozpoczęciem 
jazdy usuńmy z auta śnieg i 
lód. Radykalnie poprawi to 
bezpieczeństwo i komfort 
jazdy – mówi sierż. Joanna 
Olszar z sochaczewskiej po-
licji.   (oprac. pab)

Feralna grudniowa środa
Aż trzy razy w ciągu jednego dnia, 10 grudnia, sochaczewscy policjanci i strażacy wyjeżdżali do 
bardzo niebezpiecznych zdarzeń drogowych. Jedno z nich miało niestety tragiczny fi nał. 

W wypadku w Wójtówce zginęły dwie młode kobiety
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Sprostowanie
W artykule „Powiesiła się z miłości”, który opublikowa-
liśmy w zeszłym tygodniu, pada stwierdzenie o niepła-
ceniu przez męża ofi ary alimentów. Zostało ono użyte 
przez autora tekstu w znaczeniu niełożenie na utrzyma-
nie rodziny. Zdajemy sobie sprawę, że „niepłacenie ali-
mentów” jest terminem prawniczym i mogło wzbudzić 
wątpliwości, bowiem małżonkowie nie byli w separacji, 
ani po rozwodzie. 
Ponadto informujemy, że Albina (a nie Aldona, jak napi-
saliśmy), po próbie samobójczej 3 września jeszcze dwa 
dni walczyła o życie w szpitalu, o czym poinformował nas 
ojciec zmarłej. Za wszelkie wątpliwości przepraszamy.

Redakcja
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Pisaliśmy już o pana do-
konaniach w poprzedniej 
kadencji. Zainteresowa-
ni wiedzą wszystko o bo-
iskach przy Zespole Szkół 
w Chodakowie, pasażu Du-
plickiego, parku przy ul. 
Wąskiej czy parkingu przy 
wieży ciśnień. Mnie inte-
resuje jednak to, czy lepiej 
czuje się pan w roli burmi-
strza miasta, czy gdy był 
pan kapitanem reprezenta-
cji Polski rugby?

Wbrew pozorom obie funk-
cje mają dużo cech wspólnych. 
Rolą kapitana reprezentacji i „ka-
pitana” w Urzędzie Miasta jest 
stawanie na pierwszej linii pew-
nych wyzwań. Podobna jest przy 
tym odpowiedzialność, choć co 
prawda w różnej skali. W oby-
dwu przypadkach duża część 
odpowiedzialności za poczy-
nania zespołu spada na jedne-
go człowieka. Jestem wystawio-
ny zarówno na pozytywne jak i 
negatywne reakcje na moje po-
czynania. W obu przypadkach 
muszę podejmować decyzje ze 
świadomością, że nie ma takiej, 
która by wszystkich zadowoliła.

A jakie są różnice?
Różna jest materia: samorzą-

dowa i sportowa. W rugby gra 

się w myśl wcześniej ustalonych 
reguł. Nad ich przestrzeganiem 
czuwają sędziowie. Na boisku 
spotykają się drużyny. Obie mia-
ły podobny czas na przygotowa-
nia. Wygrywa ten, kto zrobił to 
lepiej i kto włożył w spotkanie 
więcej serca. Reguły są jasne, ma-
teria jest uporządkowana. Tym-
czasem w samorządzie na wiele 
rzeczy nie mamy wpływu. Wie-
le może nas zaskoczyć. Nieprze-
widywalne, w dużym stopniu, są 
czynniki zewnętrzne. Choćby w 
ostatniej kadencji był to kryzys 
gospodarczy. I nie mam tu za-
miaru straszyć kryzysem lub tłu-
maczyć nim jakichś niepowo-
dzeń. Obiektywnie musieliśmy 
się z nim zmierzyć. Gospodarka 
to zespół naczyń połączonych. 
Nie mieliśmy wpływu na fakt, że 
mieszkańcy Sochaczewa tracili 
pracę np. w Warszawie. Mieliśmy 
ograniczone możliwości reago-
wania na sytuację zatrudnienio-
wą w samym Sochaczewie. A im 
mniej osób pracuje, tym mniej 
pieniędzy wpływa do kasy mia-
sta z tytułu odprowadzonych po-
datków. Kryzys był zjawiskiem 
globalnym. Samorządy, w tym 
nasz, zapłaciły jego koszty, mimo 
że nie ponosimy winy na zaist-
niałą sytuację. Innym czynni-
kiem, na który miasto absolutnie 
nie miało wpływu, a który moc-

no odczuliśmy, to zlecanie zadań 
samorządom przez władze cen-
tralne. I to zadań, za którymi nie 
idą pieniądze na ich realizację.  
Kolejny problem to wzrost wy-
datków z powodu decyzji sejmu 
i rządu. Mam tu na myśli choćby 
podwyższenie składki rentowej o 
dwa procent. 

A konkretnie, jak tego typu 
obciążenia wpływają na 
funkcjonowanie urzędu 
miasta?

Jako samorząd wypłacamy 
co miesiąc pensje np. kilkuset na-
uczycielom. Wspomniane dwa 
procent dla naszego miasta ozna-
cza wzrost wydatków o milion 
złotych. Znaczenie miał również 
wzrost o 1% podatku VAT, a trze-
ba pamiętać, że urząd nie może 
odliczać VAT-u jak przedsiębior-
cy. Spowodowało to zwiększenie 
kosztów o pół miliona złotych. 
Tylko te dwie decyzje władz pań-
stwowych spowodowały wzrost 
kosztów funkcjonowania na-
szego samorządu o półtora mi-
liona rocznie. W perspektywie 
całej kadencji to jest sześć milio-
nów złotych. Obciążenie spadło 
na mieszkańców miasta, bo mu-
siało być pokryte z ich pieniędzy, 
które wpłacili do budżetu w po-
datkach.

W której roli więc lepiej się 
pan odnajduje: sportowca 
czy samorządowca?

Gdybym w rozkwicie mojej 
kariery sportowej miał do wy-
boru stanowisko kapitana re-
prezentacji i stanowisko burmi-
strza, zostałbym kapitanem. W 
moim wieku, zdecydowanie bar-
dziej odpowiada mi funkcja bur-
mistrza (śmiech). Wszystko ma 
swój czas.

A który moment z po-
przedniej kadencji wspo-
mina pan najlepiej?

Trudno mi wybrać tylko 
jedno takie wspomnienie. W 
czołówce na pewno jest chwi-
la oddania placu zabaw przy ul. 
Korczaka. Pamiętam jak w 2013 
roku rozmawiałem z mieszkań-
cami osiedla przy tej ulicy i po-
wiedziałem: za rok spotkamy 
się tu z okazji Dnia Dziecka i bę-
dziemy się bawić na nowym pla-
cu zabaw. Widziałem, że ludzie 
nie dowierzają moim słowom. 
Nie miałem o to pretensji, mając 

świadomość, że w tamtych oko-
licach nigdy jeszcze nie zdarzyły 
się tego typu inwestycje. Spotka-
łem się z reakcjami typu „przy-
szedł, naobiecywał, następnym 
razem się pojawi pewnie znowu 
za dziesięć lat”. W tym roku, kie-
dy widziałem radość dzieci, fraj-
dę jaką sprawia im takie wspa-
niałe miejsce tuż obok ich domu, 
autentycznie się wzruszyłem i 
jednocześnie byłem szczęśliwy 
razem z dziećmi.

Nie tak dawno deklaro-
wał pan możliwość zmian 
w budżecie obywatelskim. 
Po ostatniej edycji część 
mieszkańców miasta kry-
tykowała SBO, bo po raz 
kolejny wygrała propozy-
cja z Chodakowa. Wiele 
osób uważa, że nie powin-
ny pojawiać się w nim za-
dania, które są obowiąz-
kiem samorządu.

Wszystkie projekty, które 
trafi ają do SBO są obowiązka-
mi samorządu. Natomiast nie 
możemy rozpatrywać nasadze-
nia zieleni w czyimś prywatnym 
ogródku. Tymczasem propono-
wane kino letnie, które co praw-
da w obecnej edycji nie zyska-
ło aprobaty, ale zamierzamy je 
kontynuować jako coś, co przy-
ciągnęło tłumy mieszkańców, 
to też jest potrzeba społeczno-
ści miasta i zaspokojenie jej jest 
zadaniem samorządu. Ja rozu-
miem, że wszyscy zazdroszczą 
zwycięzcy, tym bardziej, że moż-
na go w tym przypadku nazwać 
recydywistą. Nie możemy mieć 
jednak pretensji do chodako-
wian za to, że potrafi li się zmobi-
lizować, zorganizować i wygrać. 
Reguły były te same dla wszyst-
kich. Osobiście przyczyn świet-
nych wyników dzielnicy Choda-
ków upatruję w pewnym głodzie 
inwestycyjnym jej mieszkańców. 
Moim zdaniem dzielnica ta była 
przez lata bardzo zaniedbywana. 

Jednak biorąc pod uwagę 
pana deklaracje, co mogło-
by się zmienić w SBO?

Zastanawiajmy się nad po-
trzebnymi zmianami, ale nie 
krytykujmy w czambuł tylko 
dlatego, że nie udało nam się wy-
grać. SBO nie jest dogmatem. Jest 
otwartym dokumentem, który 
trzeba analizować, sprawdzać, 
ewentualnie modyfi kować. Jak 

do tej pory żadna inwestycja wy-
konana dzięki budżetowi oby-
watelskiemu nie była pieniędzmi 
wyrzuconymi w błoto. Służą one 
mieszkańcom miasta. 

Wiadomo już jaka kwota 
znajdzie się w Sochaczew-
skim Budżecie Obywatel-
skim na rok 2016?

Jak do tej pory kwota rok do 
roku wzrosła o 10 proc., ale na to 
pytanie odpowiem panu dopie-
ro, kiedy będę miał projekt bu-
dżetu na 2016 rok. Na ten mo-
ment mogę zdradzić, że tak jak 
w 2014 roku, tak i w 2015 kil-
ka propozycji, które nie wygrały 
wyścigu o pierwsze miejsce, bę-
dziemy realizować ze środków 
nie związanych z SBO. Mamy 
na przykład zamiar zagospoda-
rować tereny podzamcza. Moż-
na powiedzieć, że są one w trak-
cie realizacji. Ruszyły już prace 
projektowe. Projekt będzie przy-
gotowany do 30 czerwca. Miesz-
kańcy nie muszą się obawiać, że 
pomysły, które nie wygrały, prze-
padły gdzieś w szufl adzie.

Tylko, że przygotowywa-
nie projektów to działania, 
których mieszkaniec mia-
sta nie widzi przechadza-
jąc się ulicami Sochacze-
wa. Nie obawia się pan, że 
te projekty sfi nalizuje na-
stępna ekipa, która zastąpi 
obecną, bo ta będzie mia-
ła problem z ich dokończe-
niem w ciągu czterech lat, 
nawet przy najlepszej do-
kumentacji?

Nie mam powodu do obaw. 
Jeśli chodzi o obecną perspekty-
wę unijną, kluczem do pozyska-
nia środków jest koordynacja 
między samorządowcami szcze-
bla gminnego, miejskiego i po-
wiatowego. Pieniądze pozyskają 
ci, którzy się zjednoczą. Pojedyn-
cze samorządy nie mają szans na 
zdobycie dofi nansowania. Wy-
niki wyborów sprawiły, że zna-
leźliśmy się w sytuacji, w której 
możliwa jest doskonała współ-
praca między samorządami po-
wiatu sochaczewskiego i samym 
miastem. Ponadto jednym z na-
szych fl agowych projektów jest 
połączenie Warszawy i Socha-
czewa z wykorzystaniem koryta-
rza przewidzianego na trasę pół-
noc-południe. Wczoraj byłem 
na spotkaniu zorganizowanym 

przez starostę powiatu warszaw-
skiego-zachodniego. W pro-
jekcie ma wziąć udział dziesięć 
samorządów, w tym miasto sto-
łeczne Warszawa. Przygotowane 
jest już studium wykonalności. 
Przewiduje ono realizację szyb-
kiego połączenia szosowego, no-
szącego nazwę 580 bis ze wzglę-
du na to, że będzie przebiegało 
równolegle do trasy 580. Jako że 
wykorzystany zostanie wspo-
mniany tunel komunikacyjny, to 
Sochaczew zyska arterię równo-
ległą do al. 600-lecia i ul. Chopi-
na, biegnącą od dworca PKP. 

Wielkie wyzwanie i wspa-
niała perspektywa. War-
szawa będzie pewnie bar-
dzo forsowała ten projekt, 
bo zyska na ekologii. Do 
stolicy wjedzie mniej sa-
mochodów. A jakiś pro-
jekt, którego realizacji 
będzie przewodniczył So-
chaczew?

Pozyskanie środków unij-
nych na zagospodarowanie tere-
nów przy wzgórzu zamkowym. 
Na początku roku zaproszę na 
spotkanie panią starostę i wój-
tów gmin Nowa Sucha, Socha-
czew i Brochów. Zagospodaro-
wanie podzamcza widzę jako 
wpisane w projekt powstania 
kajakowego szlaku turystyczne-
go. Gminy Nowa Sucha i Bro-
chów mają już przystanie kajako-
we. Taka przystań powstanie też 
w Sochaczewie. Być może dru-
ga w dzielnicy Chodaków. Ale 
to tylko część szlaku turystycz-
nego. W tym pasie znajdują się 
przecież: zabytkowy kościół wa-
rowny w Brochowie, dom uro-
dzin Fryderyka Chopina w Żela-
zowej Woli, ruiny zamku książąt 
mazowieckich w Sochaczewie, 
Muzeum Ziemi Sochaczewskiej 
i Pola Bitwy nad Bzurą, czy  Mu-
zeum Kolei Wąskotorowej. Będę 
namawiał samorządowców do 
stworzenia wspólnego projektu 
świetnie skoordynowanej atrak-
cji turystycznej. Chcemy pozy-
skać środki zewnętrzne na roz-
budowę miejskich stadionów, 
mam na myśli kluby sportowe 
Bzura i Orkan. Przygotowujemy 
dokumentację dotyczącą gospo-
darki niskoemisyjnej, co z kolei 
ułatwi nam pozyskanie środków 
na modernizację taboru ZKM.  
W ten projekt mam zamiar za-
angażować gminy, z którymi 

Ze sportu wynio
Z Piotrem Osieckim, burmistrzem wybranym na drugą kadencję, o sporcie, samorządzie i planowanych inwestycjach, rozmawia Sebastian Stępień.
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miasto ma podpisane umowy na 
świadczenie usług komunikacyj-
nych, czyli gminy Nowa Sucha, 
Brochów i Sochaczew. Z fundu-
szy zewnętrznych chcemy prze-
prowadzić termomodernizację 
m.in. hali gimnastycznej przy 
ul. Chopina i domów kultury w 
Chodakowie i Boryszewie. Mam 
głębokie przekonanie, że pozy-
skiwanie środków fi nansowych 
na takie duże przedsięwzię-
cia pójdzie nam równie dobrze, 
co dotychczasowe pozyskiwa-
nie środków tzw. miękkich, czy-
li przeznaczonych na inwestycję 
w człowieka.

Tylko czy miasto zdąży ze 
sfi nalizowaniem wspo-
mnianych projektów w tej 
kadencji?

To zależy od tego, kiedy ru-
szą konkursy. Z naszej strony 
wszystko odbywa się sprawnie 
i terminowo. 30 czerwca goto-
wa będzie dokumentacja tere-
nów podzamcza. Niedługo po-
tem, w drugiej połowie 2015 
roku, dotycząca stadionu Orka-
na. Już teraz mamy dokumen-
tację klubu sportowego Bzura. 
W pierwszych miesiącach przy-
szłego roku gotowy będzie plan 
gospodarki emisyjnej i układu 
komunikacyjnego. Dokumenta-
cyjnie będziemy dobrze przygo-
towani do konkursów.

Zarządzanie miastem to 
jednak nie tylko przygoto-
wywanie projektów i po-
zyskiwanie środków ze-
wnętrznych. Obecnie 
mieszkańców miasta mar-
twią ceny wody i ścieków. 
Część sochaczewian uwie-
rzyła w tezy pana prze-
ciwnika w tych wyborach, 
Bogumiła Czubackiego. 
Twierdził on, że jeżeli Piotr 
Osiecki znów zostanie bur-
mistrzem, to ceny wody i 
ścieków poszybują w górę. 
Trzeba się obawiać takiego 
scenariusza?

Ze strony moich kontrkan-
dydatów padło wiele zapewnień, 
że obniżą ceny wody i ścieków. 
Najbardziej horrendalna wyda-
wała mi się zapowiedź Bogumi-
ła Czubackiego, który podczas 
kampanii dosadnie wyrażał 
opinię, że ceny są za wysokie. 
Tymczasem był autorem pro-
jektu, według którego w 2014 

roku cena miała wynieść 23 zł. 
Teraz twierdził, że 8,26 za ścieki 
to wina Osieckiego, a on obniży 
ceny. Trudno mi się nawet od-
nieść do takich deklaracji. Tym-
czasem zapominamy o tym, że 
nietania realizacja projektu ska-
nalizowania miasta chroni nas 
przed wysokimi karami, które 
mieszkańcy zapłaciliby ze swo-
ich podatków i fi nalnie wyszli-
by na tym nawet gorzej, niż mie-
rząc się przez jeszcze kilka lat z 
relatywnie wysokimi rachunka-
mi za wodę i ścieki. Inny aspekt 
jest taki, że realizacja projektu 
kanalizacji wprowadziła mia-
sto w nowe standardy, wolne od 
szamba przy każdym domu, czy 
nie daj Boże, wypuszczania ście-
ków do rzeki, czy wprost na uli-
cę. Obecnie płacimy za pewien 
awans cywilizacyjny, z którego 
potem będziemy czerpać pro-
fi ty.

Projekt kanalizacji nie jest 
jednak wolny od wad i nie 
chodzi tylko o okresowy 
wzrost cen.

Zgadza się. Również uwa-
żam, że projekt mojego po-
przednika miejscami nie był 
do końca przemyślany. Jeśli 
już realizujemy inwestycję za 
100 mln zł, to jak można było 
zapomnieć o ulicy Żyrardow-
skiej i osiedlu kolejowym. Na 
tym ostatnim mieszkańcy pła-
cą w tej chwili dwa razy więcej, 
bo obsługuje ich oczyszczalnia 
PKP. Ci ludzie bardzo chcieli-
by się przyłączyć do ZWiK, ale 
na ten moment są skazani na 
współpracę właśnie z PKP. Ska-
nalizowane zostały ulice, przy 
których nie było zabudowań, a 
zapomniano o mieszkańcach 
bloków. Oczywiście nadrobimy 
to. Już w przyszłym roku ruszy 
inwestycja przy ul. Żyrardow-
skiej. Ale wracając do poprzed-
niej kadencji, to naszym zada-
niem było przeprowadzenie 
dużej inwestycji i zminimali-
zowanie kosztów społecznych, 
czyli w tym przypadku ceny. 
Uważam, że to się udało. Wy-
starczy porównać stawki, 13 zł, 
z prognozowanymi przez mo-
jego poprzednika - 23 zł.

Jednak 13 zł to i tak nie jest 
super niska cena.

Musimy zdawać sobie spra-
wę z tego, że przeprowadzili-
śmy inwestycję wartą kilkadzie-

siąt milionów złotych. Może nie 
wszyscy zgadzali się z potrzebą 
jej realizacji, ale wszyscy odczują 
w przyszłości płynące z jej prze-
prowadzenia  profi ty.

A co jeśli chodzi o go-
spodarkę cieplną? Ceny 
ogrzewania również są wy-
sokie.

Kilkanaście lat temu w mie-
ście zrealizowany był program, 
który nadrabiał kilkudziesięcio-
letnie zaległości. Przed tymi in-
westycjami w Sochaczewie wy-
stępowały takie fenomeny, jak 
podgrzewane trawniki przez 
cały rok, nawet w najtęższe mro-
zy. Straty energii były ogromne, 
dlatego odbyła się moderniza-
cja całych ciepłociągów. Pro-
blem polega na tym, że projekt 
został przekalibrowany. Ko-
tłownie zostały przygotowane 
pod zbyt duże moce. Nikt nie 
uwzględnił faktu, że w przyszło-
ści budynki będą docieplane. 
Najważniejszym czynnikiem 
mającym wpływ na ostateczną 
cenę ciepła, jest jednak, na ten 
moment, cena gazu, na szczę-
ście już nie cena oleju opałowe-
go. Dziś koszty udało się zbilan-
sować. PEC przestał generować 
straty. Obecny prezes jest pierw-
szym, który uzyskuje, co praw-
da niewielkie, ale zyski. W ten 
sposób miasto nie musi dopła-
cać do spółki, tracąc pieniądze, 
które można by przeznaczyć na 
inne działania.

Rozmawialiśmy o szeregu 
dużych przedsięwzięć, ale 
wśród niektórych miesz-
kańców pojawiły się oba-
wy, że po kolejnych czte-
rech latach pana kadencji 
i takim tempie inwestycyj-
nym, zniknie zieleń z mia-
sta. Symbolem tych obaw 
może być wpis, który zna-
lazłem na jednym z inter-
netowych forów: „Socha-
czew zmieni się w jeden 
wielki betonowy parking, 
po którym przechadzał 
się będzie smutny, samot-
ny stary człowiek, którego 
władze nazwą ładnie se-
niorem”.

Spotkałem się z takimi opi-
niami i muszę powiedzieć, że są 
one dla mnie zaskakujące. Pierw-
szy raz usłyszałem je podczas bu-
dowy pasażu Duplickiego. Ktoś 

chciał stare topole, zagrażają-
ce życiu i zdrowiu, przedstawić 
jako pomniki przyrody. Wycin-
ka została wykonana na podsta-
wie pozwoleń wydanych przez 
starostę sochaczewskiego ówcze-
snej kadencji. Po tym, jak najbar-
dziej legalnym przedsięwzięciu, 
przeprowadziliśmy nasadzenia 
nowych drzew. W tej kadencji 
planowane są kolejne wycinki i 
przeprowadzimy je, niezależnie 
od tego, czy ktoś widzi w starych 
zniszczonych drzewach jakąś 
wartość estetyczną czy senty-
mentalną, bo najważniejsze jest 
bezpieczeństwo, zdrowie i życie 
ludzi. Natomiast wieszczenie ja-
kichś masowych wycinek ziele-
ni w całym mieście jest tak ab-
surdalne, że trudno mi się nawet 
do tego odnieść. Taka wizja jest 
na pewno fi kcją. Szczególnie, że 
przy każdej z planowanych wy-
cinek wprowadzamy nową, bez-
pieczną i atrakcyjną zieleń.

Czyli nie obraża się pan o 
takie, nawet absurdalne, 
zarzuty?

Czemu miałbym się obra-
żać? Finalnie działają tylko na 
moją korzyść. Za cztery lata oso-
ba, która nawet dziś uwierzy, 
że taka sytuacja mogłaby mieć 
miejsce, wyjrzy przez okno i po-
myśli „zieleń wcale nie zniknęła, 
jest ładnie i estetycznie. Jednak 
Osiecki mówił prawdę, a ktoś 
wygadywał bzdury”.

Dlaczego zatem pojawiają 
się głosy, że burmistrz od-
cina się od mieszkańców i 
brakuje dialogu? Zarzuty, 
szczególnie internautów, 
którzy mówią np: „bur-
mistrz zablokował nam 
możliwość komentowania 
swoich internetowych wpi-
sów!”

Co jest nieprawdą. Na stro-
nie sochaczew.pl każdy może się 
swobodnie wypowiedzieć.

Z tym internauci też się nie 
zgadzają, bo jak twierdzą 
„rzecznik prasowy bur-
mistrza w osobie Roberta 
Małolepszego wprowadził 
na stronie sochaczew.pl 
regulamin komentowania 
tak ostry, że niepochleb-
ne względem władz miasta 
wpisy są z automatu usu-
wane”.

Natrafi łem na wpisy niepo-
chlebne, więc albo ktoś mówi 
nieprawdę, albo mój rzecz-
nik jest bardzo nieskuteczny 
(śmiech). Ale już poważnie, nie 
będę dyskutował z wypowie-
dziami przesiąkniętymi wręcz 
nienawiścią, zamieszczanymi 
przez anonimowe osoby. Nie 
mam ochoty dyskutować z oso-
bą, która nie dość, że mnie szka-
luje, to jeszcze nie ma odwagi 
zrobić tego pod własnym na-
zwiskiem. Tymczasem wystar-
czy się umówić przez sekretariat 
i nie ma najmniejszego proble-
mu z dostępem do mnie. Nie-
jednokrotnie spotykam się z 
mieszkańcami na ulicy i zawsze 
znajdę czas na chwilę rozmo-
wy. Odbyło się też wiele plano-
wanych spotkań z szeroką gru-
pą mieszkańców miasta. Takie 
spotkania z mieszkańcami po-
szczególnych dzielnic będą się 
odbywać rokrocznie w mie-
siącach jesiennych. Nie uwa-
żam, żebym był odgrodzony od 
mieszkańców. Wręcz lubię spo-
tykać się z ludźmi. Rozmawiać 
na trudne tematy. Taki kontakt 
mi pomaga, bo zawsze niesie ze 
sobą wiele ciekawych propozy-
cji i podpowiedzi. Dlatego, jeśli 
ktoś mówi o utrudnionym kon-
takcie, to mam wrażenie, że nie 
spróbował.

Na stronie sochaczew.pl 
istnieje możliwość skon-
taktowania się w okien-
ku „zapytaj burmistrza”. 
Są osoby, które twierdzą, 
że nie uzyskały odpowie-
dzi na zadane tam pytania, 
mimo że padły nawet dwa 
lata temu. To można ode-
brać jako utrudnienie kon-
taktu.

Prawdą jest, że nie odpowia-
damy na anonimowe, obraźliwe 
pytania. Trzeba też pamiętać, że 
komunikacja, która była tą drogą 
prowadzona, w naturalny spo-
sób przesunęła się na najmod-
niejszy chyba w tym momencie 
portal facebook. Ale przyznaję, 
że ta zakładka bywa zaniedby-
wana. Obiecuję to nadrobić. 

Szczególnie, że ten temat 
podjęty został podczas 
kampanii wyborczej, jako 
jeden z sześciu najwięk-
szych zarzutów względem 
burmistrza Osieckiego.

Rozumiem prawa, jakimi 
rządziła się ta kampania. Jeden 
z kandydatów twierdził, że od-
dłużył miasto, mimo że z ana-
liz fi nansowych wynika, iż pod-
czas jego rządów zadłużenie 
wzrosło o około 20 mln zł. Na 
pewno niedobrze się stało, że w 
tej kampanii było dużo agresji i 
pomówień.

Mówi pan, że rozumie pra-
wa, jakimi rządziła się ta 
kampania, ale nie przyłą-
czył się pan do takich dzia-
łań.

Czasem wręcz tonowałem 
moich współpracowników ze 
sztabu, którzy uważali, że po-
winniśmy stanowczo zareago-
wać na kłamstwa pod naszym 
adresem. Uznaliśmy jednak, 
że taka walka przyniesie wię-
cej szkód niż pożytku. Ze sportu 
wyniosłem stosowanie się do za-
sad fair play. Dziś mam satysfak-
cję, że nie dałem się wciągnąć w 
tę brudną kampanię i mogę cie-
szyć się ze zwycięstwa, mając po-
czucie, że cały czas grałem uczci-
wie.

A zarzut „Piotr Osiecki nie 
mieszka w Sochaczewie”?

Faktycznie, to bardzo po-
ważny problem, bo mam do 
granicy Sochaczewa 50 me-
trów. Biorąc pod uwagę taki ar-
gument wójt gminy Sochaczew 
nie powinien być wójtem gmi-
ny Sochaczew, bo mieszka w 
Sochaczewie. To samo tyczy się 
wójta gminy Rybno, też mieszka 
w Sochaczewie. W świetle tego 
zarzutu powinniśmy się teraz 
zrzec pełnionych funkcji. Oczy-
wiście ironizuję, ale dyskusja 
na tym poziomie była podczas 
kampanii czymś, co bardzo nie-
przyjemnie zaskoczyło mnie ze 
strony osoby, która przez osiem 
lat sprawowała funkcję burmi-
strza miasta.

Nie wszystkie tematy uda-
ło nam się poruszyć, bę-
dziemy do nich wracać, a 
dzisiaj dziękuję za rozmo-
wę.

Ja też dziękuję, a jako że 
zbliżają się święta, chciałbym 
życzyć wszystkim mieszkań-
com Sochaczewa zdrowych, po-
godnych i pełnych ciepłej, ro-
dzinnej atmosfery Świąt Bożego 
Narodzenia.

niosłem zasadę fair play
Z Piotrem Osieckim, burmistrzem wybranym na drugą kadencję, o sporcie, samorządzie i planowanych inwestycjach, rozmawia Sebastian Stępień.
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W tym roku 25 
grudnia to nie 
tylko pierwszy 
dzień świąt Bożego 
Narodzenia, ale 
również bardzo istotna 
data dla wszystkich 
konsumentów w 
Polsce. W tym 
bowiem dniu zaczną 
obowiązywać nowe 
regulacje prawne 
dotyczące nas 
wszystkich.

Małgorzata 
Pałuba-Burzyńska
Jak mówi Powiatowy Rzecz-
nik Konsumentów Irene-
usz Góralczyk, związane one 
będą z reklamacją towarów 
przy sprzedaży konsumenc-
kiej oraz zakupów poza lo-
kalem przedsiębiorstwa i na 
odległość. W przepisach na-
stąpi wiele istotnych zmian 
i dopiero życie pokaże, czy 
okażą się one bardziej ko-
rzystne dla konsumentów. 
Ale już wiadomo, że szyku-
je się dla nas mała rewolucja. 
Dodatkową trudność stano-
wić będzie obowiązywanie 
przez pewien czas dwóch sta-
nów prawnych, bo do umów 
zawartych przed 25 grudnia 
będziemy stosować dotych-
czasowe, natomiast, gdy za-
wrzemy umowę od powyż-
szego terminu, będą nas już 
obowiązywały nowe regula-
cje prawne.

Łatwiejsze reklamacje
Przestanie obowiązywać do-

tychczasowa ustawa, zawierająca 
przepisy o odpowiedzialności 
sprzedawcy za niezgodność to-
waru z umową. Nowa regulacja 
pojawi się w kodeksie cywilnym 
i będzie to powrót do terminolo-
gii, jaka była używana we wcze-
śniejszych przepisach ponad 10 
lat temu. Ponownie będziemy 
mieli do czynienia z rękojmią za 
wady fi zyczne oraz prawne rze-
czy, ale w rozszerzonym brzmie-
niu. Powrócono też do regula-
cji dotyczących wad prawnych 
wyrobu, czyli tego, że np. został 
nam sprzedany produkt przez 
osobę, która nie była jego właści-
cielem i nie mogła nim dyspono-
wać. Te zmiany będą obowiązy-
wać od 25 grudnia. 

Poza tym zmieniły się ter-
miny na dochodzenie roszczeń. 
Pozostał ogólny dwuletni okres 

odpowiedzialności sprzedawcy 
za sprzedany nam towar (może 
zostać przez sprzedawcę skróco-
ny do 1 roku w stosunku do to-
warów używanych), natomiast 
wydłużono okres domniemania 
istnienia wady do 1 roku. Zwal-
nia nas to z obowiązku udo-
wadniania sprzedawcy istnienia 
wady w towarze oraz zgłasza-
nia reklamacji do 1 roku od dnia 
jej wykrycia. Dotychczas te ter-
miny wynosiły odpowiednio 6 
miesięcy i 2 miesiące. Z pewno-
ścią te zapisy są korzystniejsze 
dla konsumentów i ułatwią pro-
ces reklamacyjny.

Zmianie uległy też przepisy 
dotyczące dochodzenia roszczeń 
i uprawnień przysługującym 
nam względem sprzedawców. 
W obecnych, w pierwszej ko-
lejności przysługują nam dwa 
roszczenia: możliwość żądania 
od sprzedawcy naprawy towa-
ru albo jego wymiany. Dopiero 
gdyby naprawa albo wymiana 
były niemożliwe lub sprzedaw-
ca nie ustosunkowałby się do na-
szej reklamacji w ustawowym 
14 - dniowym terminie, mogli-
śmy żądać rozwiązania umowy i 
zwrotu zapłaty, ewentualnie ob-
niżenia ceny, jeżeli chodzi o rze-
czy wykonywane indywidualnie 
na nasze potrzeby.

Galimatias i spory 
Natomiast w świetle nowych 

przepisów będziemy mieć kom-
pletny galimatias - jak wskazuje 
Ireneusz Góralczyk - bo de fac-
to można w każdej chwili żądać 
wymiany towaru, jego napra-
wy, zwrotu ceny lub jej obniże-
nia, ale sprzedawca może zapro-
ponować innego rodzaju sposób 
rozpatrzenia reklamacji, czyli je-
żeli np. zaproponujemy napra-
wę towaru, sprzedawca może 

nam zaproponować jego wy-
mianę, bo nie ma możliwości 
naprawienia. Jeżeli będziemy żą-
dać wymiany, może nam zapro-
ponować naprawę, bo będzie to 
sposób mniej kosztowny. Jeże-
li zażądamy obniżenia ceny, czy 
zwrotu pieniędzy, też możemy 
usłyszeć propozycję naprawy lub 
wymiany. Możemy się nie zgo-
dzić z jego argumentacją i znów 
zażądać tego, czego oczekiwa-
liśmy na samym początku. Na 
tym gruncie mogą powstawać 
spory, ale z czasem się to uło-
ży i przywykną do tego zarów-
no sprzedawcy, jak i konsumen-
ci. Jeśli chodzi o samą procedurę 
reklamacyjną, to nowością jest 
to, że sprzedawca jest związa-
ny naszym żądaniem, gdy towar 
był już raz wymieniany lub na-
prawiany. Przy drugiej reklama-
cji winien zrobić to, czego jako 
konsumenci zażądamy.

Bat na nieuczciwych 
przedsiębiorców

Nowe przepisy dotyczą rów-
nież sprzedaży na odległość i 
poza lokalem przedsiębiorstwa. 
Najprostszym przykładem są 
umowy zawierane poprzez in-
ternet, telefon, telezakupy oraz 
zakupy na pokazach i prezenta-
cjach. Ze względu na brak moż-
liwości dokładnego zapoznania 
się z towarem oraz brak bezpo-
średniego kontaktu między stro-
nami umowy, konsumenci mają 
w tym wypadku zapewnianą 
szczególną ochronę, z prawem 
do odstąpienia od umowy w 
określonym czasie. Nowe regu-
lacje wydłużają przede wszyst-
kim czas na odstąpienie od 
umowy do 14 dni od daty wy-
dania nam towaru lub zawar-
cia umowy na usługi w stosun-
ku do obecnie obowiązującego 

10 - dniowego. Wydłużony rów-
nież został okres na odstąpienie 
od umowy wtedy, kiedy nie do-
stajemy potwierdzenia na piśmie 
jej warunków i kiedy sprzedaw-
ca bądź usługodawca nie infor-
muje nas o ustawowym prawie 
odstąpienia. 

Ten okres - dodaje Ireneusz 
Góralczyk - to w chwili obec-
nej trzy miesiące, a od 25 grud-
nia 2014 roku będzie wyno-
sił rok od daty wydania towaru 
albo zawarcia umowy. Jest to za-
tem znaczne ułatwienie dla kon-
sumentów i jednocześnie bat na 
nieuczciwych przedsiębiorców. 
Należy pamiętać, że pewnego 
rodzaju zakupy są wyłączone z 
tych uregulowań ze względu na 
swoją naturę. Nie możemy choć-
by odstępować od umowy wte-
dy, kiedy towar wykonywany 
był na nasze indywidualne za-
mówienie, w stosunku do pro-
duktów szybko psujących się, 
płyt dvd i cd oraz gier kompute-
rowych, jeśli usunęliśmy opako-
wanie. 

Abyśmy mogli skorzystać z 
dobrodziejstw tych przepisów, 
bo okaże się, że zakupiony towar 
nam nie odpowiada, wystarczy 
że przed upływem terminu na 
odstąpienie wyślemy sprzedaw-
cy, listem poleconym, pisemne 
oświadczenie o takiej rezygnacji. 
Po tym fakcie sprzedawca powi-
nien nam zwrócić wpłacone pie-
niądze. Ponosimy jedynie koszty 
odesłania towaru.

Więcej informacji o nowym 
prawie można uzyskać od Po-
wiatowego Rzecznika Konsu-
mentów podczas jego dyżurów 
(wtorki 8 - 16, środy 8 - 12 i piąt-
ki 8 - 16) oraz na stronie interne-
towej: www.prawakonsumenta.
uokik.gov.pl. 

NASZE SPRAWY

Ireneusz Góralczyk jako rzecznik konsumentów jest oblegany przez klientów

Super dzielnicowy wybrany

Wiele razy informowaliśmy 
mieszkańców o kradzieżach 
kratek ściekowych. Wyrwanie 
takiej kratki i pozostawienie 
otwartego, niczym niezabez-
pieczonego włazu do kanaliza-
cji niesie ogromne zagrożenie 
dla życia kierowców. 
Niestety, wykonane z żeliwa, 
ważące ponad 5 kg uliczne krat-
ki ściekowe są atrakcyjnym i ła-
twym łupem dla złodziei, któ-
rzy przynoszą je do punktów 
skupu złomu. Właściciele ta-
kich punktów oraz ich pracow-
nicy byli wielokrotnie infor-
mowani przez policjantów, że 
skupowanie kratek ściekowych 
oraz dekli od kanalizacji sani-

tarnych, zgodnie z art. 291 kk 
jest zagrożone karą do 5 lat po-
zbawienia wolności. Pomimo 
tego kratki wciąż giną.

Kolejna taka kradzież 
miała miejsce w nocy z 24 
na 25 listopada. Nieznani 
sprawcy, w dzielnicy Bory-
szew, ukradli z jezdni kil-
ka sztuk kratek ściekowych. 
Pracownicy ZWiK zabez-
pieczyli otwarte włazy. Nie 
udało się jednak dotychczas 
wykryć sprawców. Jeszcze 
przed świętami we wszyst-
kich punktach skupu złomu 
policjanci przeprowadzą in-
tensywne kontrole. (jw)

Punkty skupu złomu do kontroli

Wiele różnych projektów 
przewijało się na przestrzeni 
ostatnich lat na temat opłat 
za abonament radiowo-tele-
wizyjny. W ostatnim tygodniu 
„Dziennik Gazeta Prawna” 
podał, że będzie on ściągany z 
pensji.

Konieczność zapłaty zale-
głego abonamentu rtv staje się 
problemem coraz większej licz-
by Polaków. Zalega z nią około 
2,8 mln osób. W ubiegłym roku 
ponad połowę wpływów z abo-
namentu stanowiły zaległości 
ściągane przez Pocztę Polską.

Ewidencją i zbieraniem 
opłat za abonament, w myśl 
umowy z Krajową Radą Ra-
diofonii i Telewizji, zajmuje się 

właśnie Poczta Polska. Od  kil-
kunastu miesięcy prowadzi 
ona zakrojoną na szeroką skalę 
kampanię mającą na celu zmu-
szenie tych, którzy mają zareje-
strowane odbiorniki do zapłaty 
zaległych należności. W przy-
padku braku opłat za abona-
ment rtv poczta najpierw wy-
syła zawiadomienie o długu, 
a następnie upomnienie. Ko-
lejnym krokiem jest egzekucja 
tego zobowiązania przez urząd 
skarbowy, co wiąże się z zaję-
ciem części pensji.

Kwoty nie są niestety małe, 
ponieważ wiele osób przestało 
płacić abonament w momen-
cie zapowiedzi o jego likwida-
cji. (pab) 

Co z tym abonamentem?Zmienia się konsumenckie prawo
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Konkurs na Najpopular-
niejszego Dzielnicowego 
2014 roku został rozstrzy-
gnięty. Pierwsze miejsce 
zajął dzielnicowy gminy 
Iłów - asp. Tomasz Kubiak.

Od 1 do 30 listopada trwało 
głosowanie na Najpopularniej-
szego Dzielnicowego 2014 roku. 
Spośród 15 dzielnicowych 
mieszkańcy wybrali trzech naj-
lepszych.

Konkurs wygrał asp. To-
masz Kubiak - dzielnicowy 
gminy Iłów, który zebrał 218 
głosów.

Tomasz Kubiak wstąpił do 
służby w policji 15.10.1997 roku. 
Na początku służył w Warsza-
wie w Wydziale Prewencji, na-
stępnie dwa lata w  Ośrodku dla 
Cudzoziemców w Lesznowo-
li. Kolejnym etapem jego służ-
by był Wydział Prewencji w 

Sochaczewie, a od 2001 roku 
pracuje na Posterunku Policji 
w Iłowie. Tomasz Kubiak z wy-
kształcenia jest technikiem eko-
nomistą. Interesuje się sportem 
i motoryzacją, w wolnym czasie 
lubi grać w piłkę nożną.

Drugie miejsce zajęła post. 
Anna Opęchowska - Ciak z 
Posterunku Policji w Teresi-
nie.  Miejsce trzecie przypadło 
st. sierż. Marcinowi Sięboro-
wi z Posterunku Policji w Mło-
dzieszynie. Wszystkim wyróż-
nionym życzymy sukcesów w 
służbie.
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REKLAMA

Promocja  obowiązuje 
w dniach 16 .12 .  -  22 .12 .2014

ZS-19

„SPOŁEM” Powszechna Spółdzielnia 
Spożywców w Sochaczewie

1. SZYNKA HERBOWA (PAMSO)               20,49 ZŁ\KG

2. TWARÓG SERNIKOWY (PRESIDENT) 1 KG WIADERKO   7,29 ZŁ\SZT

3. MASŁO EKSTRA (Z WIEJSKIEGO DWORKU) 200 G      3,49 ZŁ\SZT

4. NAPÓJ (TYMBARK) 1 L W ASORTYMENCIE              2,19 ZŁ\SZT

W „Społem” dobre produkty zawsze pod ręką.

Z okazji Świąt Bożego Narodzenia

wielu głębokich i radosnych przeżyć

wewnętrznego spokoju, 

wytrwałości i radości

oraz błogosławieństwa Bożego

w każdym dniu nadchodzącego 

Nowego 2015 Roku
                                 życzy
Mirosław Adam Orliński
                            Radny Sejmiku
Województwa Mazowieckiego

ZS-1182  

Szlachetna 
Paczka w 
Sochaczewie
Dwadzieścia siedem ro-
dzin otrzyma w tym roku 
prezenty w ramach akcji 
Szlachetna Paczka. Trzy-
nastu wolontariuszy pra-
cuje nad tym, aby wszyst-
ko przebiegło zgodnie z 
planem.

- Do projektu udało się 
włączyć dwie rodziny wię-
cej niż zakładaliśmy wcze-
śniej. Nasi wolontariusze, 
przez dwa miesiące, spo-
tykali się z rodzinami, wy-
słuchiwali, spisywali ich 
historie oraz potrzeby - 
opowiada Ewa Kamińska, 
asystentka ds. promocji 
Szlachetnej Paczki w rejo-
nie sochaczewskim. 

Darczyńcy, których u- 
dało się pozyskać do pro-
jektu, w weekend dostar-
czyli paczki do magazynu 
w Ostoi św. Dominika w 
parafi i św. Wawrzyńca w 
Sochaczewie.  Finał akcji 
to rozwożenie paczek ro-
dzinom. 

- To chyba najpiękniej-
szy moment całego projek-
tu. Wolontariusze mogą 
sami się przekonać, jak ob-
darowani przyjmują ten 
niesamowity prezent. Czę-
sto są to rodziny, które nie 
dostają prezentów od niko-
go. Są wdzięczne za wszyst-
ko. Cieszą się z najmniej-
szych rzeczy i nie mogą 
uwierzyć, że ktoś się zain-
teresował ich historią - do-
daje Ewa Kamińska. 

Więcej na temat akcji 
można znaleźć na stronie: 
www.szlachetnapaczka.pl

Katarzyna Łażewska

Mnogość fi rm i coraz bogat-
sza oferta usług cateringowych 
sprawiają, iż zamawianie świą-
tecznych potraw u wielu socha-
czewian staje się niemal normą 
i jest coraz bardziej popularne. 
Jednak taką usługę lepiej zamó-
wić dużo wcześniej, gdyż bliżej 
świąt pojawia się problem z to-
warem, a ceny produktów idą 
w górę. O ile z usług cateringo-
wych chętnie korzystamy, o tyle 
ze sprzątaniem bywa różnie. A 
co z zagranicznymi wyjazda-
mi? Czy chętnie decydujemy się 
spędzać święta „pod palmami”? 

Pierogi i przysmak 
św. Mikołaja 

- Pierwsze zamówienia 
przyjmuję już na początku 
grudnia. Z doświadczenia mogę 
powiedzieć, że gotowe potrawy 
zamawiają głównie panie pra-
cujące zawodowo, bo po prostu 
nie mają czasu na przygotowa-
nie tych najbardziej czasochłon-
nych dań. Najczęściej zamówie-
nia dotyczą tradycyjnych potraw 
świątecznych. Są to pierogi z ka-
pustą i grzybami, uszka, ryba po 
grecku, sałatki, karp w galare-
cie. Dużym powodzeniem cie-
szą się także pasztety i rolady, np. 
łososiowa ze szpinakiem - mówi 
Hanna Rybicka, zajmująca się 
usługami kucharskimi. 

Nasza rozmówczyni doda-
je, iż mało kto decyduje się na 
zamówienie wszystkich dań na 
świąteczny stół, a odwiecznym 
hitem są pierogi. Sporadycznie 

zamiast karpia zamawiany jest 
sandacz. 

Również z początkiem 
grudnia składane są zamówie-
nia na ciasta, a ściślej na torty i 
rolady. 

- Klienci najchętniej zama-
wiają tort wuzetkowy, makowy, 
gruszkowy i tiramisu. Wśród 
rolad króluje makowa, czekola-
dowa i orzechowa. Dużym po-
wodzeniem w okresie Bożego 
Narodzenia cieszy się też przy-
smak św. Mikołaja, czyli ciasto 
makowe ze skórką pomarań-
czy oraz piernik tzw. „wykwint-
ny” z masą kajmakową, kawał-
kami jabłka, wykończony masą 
marcepanową i skórką poma-
rańczy. Ponadto dobrze sprze-
dają się serniki, zarówno te bar-
dziej wyszukane, na przykład z 
bezą zapiekaną, jak i tradycyjne 
z brzoskwinią lub kruszonką - 
twierdzi Magdalena Kowalska z 
cukierni „Zapiecek”. 

Święta pod palmami 
Jeśli chodzi o świąteczne 

porządki, te wolimy wykonać 
sami. Z pewnością jest to usłu-
ga nie na każdą kieszeń. 

- Bardzo mało osób korzy-
sta z naszej pomocy. Jeśli już, to 
są to zakłady pracy. Indywidu-
alne osoby zamawiają jedynie 
pranie dywanów - mówi wła-
ścicielka jednej z fi rm sprzątają-
cych na terenie naszego miasta. 
W profesjonalnej fi rmie za my-
cie okien zapłacimy od 5 do 7 
zł za metr kw. Koszt całkowitej 
usługi w standardowym trzy-

pokojowym mieszkaniu waha 
się od 200 do 350 zł. 

Jak się okazuje, mimo go-
spodarczego kryzysu sochacze-
wianie wciąż chętnie wybiera-
ją się w okresie świątecznym na 
zagraniczne wyjazdy. Jak mówi 
Tomasz Skura, specjalista ds. 
turystyki w biurze podróży So-
chotravel, ilość osób wyjeżdża-
jących zarówno na święta, jak i 
w okresie noworocznym z roku 
na rok rośnie. 

-  Klienci w tym okresie wy-
bierają najczęściej ciepłe kra-
je lub wyjazdy narciarskie. Naj-
częstszymi krajami na „święta 
pod palmami” są Egipt i Wy-
spy Kanaryjskie. Coraz częściej 
klienci decydują się też na bar-
dziej egzotyczne kierunki, ta-
kie jak: Dominikana, Kuba, 

Meksyk, Tajlandia czy Sri Lan-
ka. W tym czasie zdarzają się 
naprawdę dobre oferty cenowe, 
oczywiście pod warunkiem, 
że wykupimy taką wycieczkę z 
kilkumiesięcznym wyprzedze-
niem - zaznacza Tomasz Skura. 

Po prezent do Drezna 
Nasz rozmówca zauważa 

także, iż coraz bardziej popular-
ne stają się wyjazdy weekendo-
we lub jednodniowe, do takich 
krajów jak: Niemcy, Czechy i 
Węgry. Ponadto, jak się okazu-
je, rośnie liczba osób jeżdżących 
na jarmarki świąteczne. Głów-
nie do Drezna, Berlina Wied-
nia i Pragi. 

- W tym roku najwięcej 
osób z naszego biura podróży 
zapisało się na wyjazd do Dre-

zna. Takie tanie wyjazdy za 
granicę połączone są ze zwie-
dzaniem i najczęściej organi-
zowane do krajów, z którymi 
Polska bezpośrednio sąsiaduje. 
Naprawdę w fajny sposób moż-
na porównać świąteczne trady-
cje i kulturę innych krajów oraz 
skosztować kulinarnych specja-
łów naszych sąsiadów. W czasie 
takiego wyjazdu przewidziany 
jest też czas wolny na świąteczne 
zakupy w atrakcyjnych cenach 
- podsumowuje Tomasz Skura. 

Nadal jest jednak potęż-
na grupa osób, zwłaszcza nieco 
starszych, które nie wyobrażają 
sobie świąt poza domem. Same 
myją okna, pieką ciasta, gotują 
świąteczny bigos. Bo ma być tra-
dycyjnie i rodzinnie. Pod choin-
ką, a nie pod palmami. 

Pod choinką czy pod palmami?
Wielkimi krokami zbliżają się Święta Bożego Narodzenia - czas harmonii i rodzinnego ciepła. Zdarza się, że w okresie 
przedświątecznym więcej czasu spędzamy w pracy niż w domu. Co wtedy? Z pomocą mogą przyjść fi rmy zajmujące się 
cateringiem i sprzątaniem. Czy sochaczewianie chętnie korzystają z ich usług? 

Na każdym kroku czuje się już atmosferę świąt
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Katarzyna Łażewska 
Mimo kiepskiej pogody, padają-
cego niemal cały dzień deszczu, 
wielu sochaczewian postanowiło 
niedzielne popołudnie 14 grudnia 
spędzić na placu Kościuszki i ba-
wić się na miejskich mikołajkach. 
Wiele atrakcji zarówno dla ma-
łych, jak i nieco większych miesz-
kańców naszego miasta przygoto-
wał sochaczewski ratusz, Miejski 
Ośrodek Kultury i Klub Motocy-
klowy Boruta MC Sochaczew. 

Niedzielną imprezę popro-
wadzili Jolanta Kawczyńska i 
Damian Jaworski, którzy zachę-
cali do udziału w licznych kon-
kursach i zabawie dla najmłod-
szych. Zorganizowano m.in. 

konkurs na najciekawszy strój 
świąteczny, nie zabrakło zatem 
aniołków, mikołajów, kolędni-
ków czy pasterzy. Każde dziec-
ko mogło napisać lub narysować 
list do św. Mikołaja, a autorzy naj-
ciekawszych zostali nagrodze-
ni upominkami. Najładniejsze 
listy, podobnie jak w roku ubie-
głym, były odczytane publicz-
ności. Najmłodsi zostali obda-
rowani przez Mikołaja słodkimi 
paczkami. Atrakcją dla chłopców 
było oglądanie wozu strażackie-
go. Na zmarzluchów czekała do-
mowa grochówka, którą przygo-
towali żołnierze z 3 Warszawskiej 
Brygady Rakietowej Obrony Po-
wietrznej. Do skosztowania były 
też pieczone kiełbaski i inne sma-

kołyki przyrządzone przez Klub 
Motocyklowy Boruta. 

Kulminacyjnym punk-
tem programu, który poprzedzi-
ło złożenie życzeń przez władze 
miasta i powiatu, na czele z bur-
mistrzem Piotrem Osieckim i 
starostą Jolantą Gonta, było uro-
czyste zapalenie światełek na 
miejskiej choince. Mikołajkowy 
program muzyczny przygotowa-
ły formacje z Miejskiego Ośrod-
ka Kultury. Na scenie mogliśmy 
podziwiać m.in. zespół teatral-
ny „Rekwizyt”, estradę dziecię-
cą „Ani be ani me” prowadzo-

ną przez Beatę Oziemblewską, 
a także studio wokalne pod kie-
runkiem Piotra Milczarka. Naj-
piękniejsze kolędy i pastorałki 
usłyszeliśmy w wykonaniu so-
chaczewskiego chóru Vivace. 
Niedzielnej imprezie towarzy-
szyła aukcja prac nagrodzonych 
w konkursie „Na najpiękniejszą 
ozdobę bożonarodzeniową”, od-
bywającym się w ramach projek-
tu „Tradycje i obrzędy świątecz-
ne”. Pieniądze zebrane podczas 
licytacji zasiliły konto Kacpra Ka-
mińskiego, który wraca do zdro-
wia po przeszczepie szpiku. 

W ŚWIĄTECZNYM KLIMACIE
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Kolędowanie w Środowisko-
wym Domu Samopomocy 
w Sochaczewie stało się już 
przedświąteczną tradycją. 11 
grudnia spotkali się tu przed-
stawiciele placówek z terenu 
powiatu związanych z pomo-
cą społeczną. Były też przed-
szkolaki i maluchy ze żłobka 
oraz władze miasta i powiatu. 
Ponad 100 gości powitała 
dyrektor ŚDS, Joanna Ma-
jewska. Złożyła zebranym  
świąteczne życzenia, po 
czym zaprosiła księdza An-
drzeja Kitę, który opowie-
dział o historii kolędowania 
i o tym, jak ważne są kolę-
dy w życiu rodzinnym i spo-
łecznym.

Kiedy przyszedł czas na 
śpiewanie kolęd, jako pierwsi 
wystąpili najmłodsi z miejskie-
go żłobka, a zaraz po nich dzieci 
z przedszkola. Obecny na spo-
tkaniu Święty Mikołaj obdaro-
wał młodych wykonawców. 

Potem w roli głównej wy-
stąpili przedstawiciele ratusza: 
Marek Fergiński, Dariusz Do-
browolski, skarbnik miasta Jo-
lanta Brzóska oraz naczelnik 
wydziału polityki społecznej 
- Joanna Kamińska. Po tym 
jak zapewnili Mikołaja, że byli 
grzeczni przez cały rok, rów-
nież otrzymali prezenty.

Przez długi czas placówka 
rozbrzmiewała najpiękniejszy-
mi kolędami. Śpiewali je kolejno 

goście z zaproszonych instytucji 
pomocowych. Byli wśród nich 
m.in. przedstawiciele ośrodków 
pomocy społecznej i wolonta-
riusze oraz przedstawiciele Miej-
skiej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych. Nie 

zabrakło także radnych miej-
skich i powiatowych. 

Wszyscy wykonawcy otrzy-
mali upominki, ciesząc się 
przedsmakiem nadchodzą-
cych świąt i bożonarodze-
niowej atmosfery. (seb)

„Kufer wspomnień” to 
książka pasjonata starej 
fotografi i i dawnego Choda-
kowa Waldemara Bronicza. 
Zawarte w niej autentyczne 
historie i opowieści mogą 
być wspaniałym prezentem 
gwiazdkowym.
Jak mówi jej autor, tytułowy ku-
fer był własnością jego dziadka, z 
którym ten przyjechał do Cho-
dakowa pod koniec lat 20. Pomi-
mo że ma już przeszło 100 lat, na-
dal jest w takim stanie, że można 
by tam jeszcze zapakować wie-
le rzeczy i wyruszyć w kolejną 
podróż. W książce staje się za-
tem symbolicznym kufrem, po 
otwarciu którego można usły-
szeć wiele ciekawych historii 
związanych z naszym miastem. 

- Są to historie przywołane 
z mojej pamięci, a opowiedzia-
ne mi kiedyś przez moich rodzi-
ców, albo znajomych i przyjaciół 
oraz osoby, z którymi spotyka-
łem się w ostatnim czasie - mówi 

Waldemar Bronicz. - Ten ku-
fer przypomina pozytywkę, tyl-
ko po jego otwarciu usłyszymy 
wiele pasjonujących opowieści. 
Są to historie zarówno pojedyn-
czych osób jak i rodzin - niektó-
re bardzo smutne, inne zabawne 
i humorystyczne.

Bogato ilustrowana książ-
ka z pewnością dostarczy czy-
telnikom wielu wrażeń, przeno-
sząc ich w minione lata poprzez 
barwne opowieści i piękne, jedy-
ne w swoim rodzaju zdjęcia.

To już druga literacka pozy-
cja Waldemara Bronicza, która 
cieszy się ogromnym powiedze-
niem i rozchodzi jak przysłowio-
we świeże bułeczki. Ale mamy 
dla państwa dobrą wiadomość. 
„Kufer wspomnień” można jesz-
cze nabyć w Sochaczewie w księ-
garniach przy ul. Reymonta i 
Pokoju oraz w Chodakowie w 
księgarni oraz w kiosku przy alej-
kach. Zapraszamy zatem do jej 
lektury, bo naprawdę warto. (pab)

„Kufer wspomnień” 
pod choinkę

 W środowiskowym wszyscy śpiewają kolędy

Przedszkolaki zachwyciły zabranych

Mikołaj zawitał na plac 
Spotkanie z Mikołajem, słodkie upominki, 
wspólne kolędowanie, uroczyste zapalenie 
światełek na miejskiej choince i licytacja 
bożonarodzeniowych ozdób - tak w skrócie 
można opisać niedzielne deszczowe mikołajki 
na placu Kościuszki. 
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Małgorzata 
Pałuba-Burzyńska 
Przepięknym fragmentem 
wiersza Konstantego Ildefon-
sa Gałczyńskiego „Przed zapa-
leniem choinki” powitała ze-
branych w ten magiczny, pełen 
świątecznej atmosfery i wie-
lu wzruszeń  wieczór dyrektor 
Anna Wróblewska. 

- Muzyka zawsze była, jest i 
będzie nieodzownym elemen-
tem wszelkiego świętowania - 
mówiła. -  Symbolizuje radość 
i uświetnia wszelkie uroczy-
stości. Pewnie nikt nie potrafi  
sobie wyobrazić bożonarodze-
niowego klimatu bez dźwię-
ków kolęd, pastorałek słucha-
nych, śpiewanych gdzieś po 
cichutku, gdzieś w kąciku, ale 
też śpiewanych tak jak dzisiaj 
za chwileczkę usłyszymy. Ich 
początkiem staje się zachwyt 
nad miłością, która ciałem się 
stała. I ten zachwyt, serca ludz-
kie, a przede wszystkim serca 
orkiestry dętej oraz jej dyry-
genta Bernarda Pacholskiego 
postanowiły wyśpiewać dzisiaj 
państwu koncert. 

Występ orkiestry dętej to 
zawsze bardzo oczekiwany 
koncert, dostarczający mnó-
stwa różnorodnych wrażeń 
muzycznych, tym razem okra-
szony śpiewem kolęd i zakoń-
czony bisami.

Następnie na scenie poja-
wiła się orkiestra kameralna 
i jak zawsze towarzyszące jej 
chór I i II stopnia pod dyrek-
cją Iwony Niemyjskiej oraz ja-

sełka, czyli opowieść o naro-
dzeniu pana Jezusa. Jasełka nie 
do końca i nie zupełnie trady-
cyjne, do czego zresztą muzy-
cy już nas przyzwyczaili. Poza 
wspaniałymi strojami, dosko-
nałą grą aktorską, pełno było 
„wycieczek” do czasów teraź-
niejszych. Toteż śmiechu było 
co niemiara. Wszystko  oczy-
wiście zakończyło się dobrze, 
zwieńczone wspólnym śpie-
waniem kolęd z towarzysze-
niem chórów i orkiestry kame-
ralnej. Dodajmy, że nie obyło 
się bez owacji na stojąco i bi-
sów.

Nie mogło w tym dniu 
zabraknąć świątecznych ży-
czeń, pełnych miłych i serdecz-
nych słów obfi tujących w  wiele  
wzruszeń. Złożyła je dyrektor 
Anna Wróblewska, burmistrz 
Piotr Osiecki, starosta Jolan-
ta Gonta i ks. proboszcz Piotr 
Żądło.

- Szanowni państwo - po-
wiedział burmistrz - to może ja 
się zabawię troszeczkę w kon-
feransjera, ponieważ mam za-
szczyt zapowiedzieć pierwszą 
kobietę, która pełni funkcję 
starosty sochaczewskiego w 
historii ziemi sochaczewskiej, 
panią Jolantę Gonta. Znając 
hierarchię, zdaję sobie sprawę, 
że muszę być grzeczny wobec 
pani starosty, która w imieniu 
wszystkich samorządowców 
złoży życzenia. A ja, nawiązu-
jąc tutaj do mowy ojczystej  ja-
sełkowych bohaterów pasterzy, 
czyli górali, na zakończenie 

wypowiedzi pani starosty po-
wiem: i ja tys. I tak też się stało, 
ku radości zebranych.   

Poza tym, tradycyjnie już, 
podczas koncertów ucznio-
wie szkoły aktywnie kwesto-
wali wśród zaproszonych gości 
na organizowaną przez tygo-
dnik „Ziemia Sochaczewska” 
akcję „Paczka do paczki”, czy-
li na paczki dla dzieci z nieza-
możnych rodzin. Sprzedawali 
również przez siebie wykonane 

pierniczki. Za ten gest w imie-
niu dzieci i redakcji serdecznie 
dziękujemy. A udało się w tym 
roku uzbierać aż 1010 złotych.

Uczestnicy koncertu mie-
li także niepowtarzalną okazję 
zaopatrzenia się w świątecz-
ne gadżety wykonane przez 
uczestników Warsztatu Tera-
pii Zajęciowej oraz kalendarze 
z zespołami i wydarzeniami 
sochaczewskiej szkoły mu-
zycznej.

WYDARZENIA
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Bożonarodzeniowe koncerty i jasełka w szkole muzycznej to 
świąteczny nastrój i przednia zabawa

Zgodnie z obietnicami z 
czerwca, Miejski Ośrodek 
Sportu i Rekreacji w Socha-
czewie zaprasza w środę 17 
grudnia do hali sportowej 
przy ul. Kusocińskiego 2 na 
Zimową Olimpiadę Przed-
szkolaków o Puchar Bur-
mistrza Sochaczewa. 
Organizatorzy liczą na pań-
stwa obecność  i dobrą zaba-
wę. W przebiegu zawodów 
pomoże sam Święty Miko-
łaj! Do organizacji Zimowej 
Olimpiady Przedszkolaków 
przyłączyła się także Fundacja 
Invictus, organizacja wspiera-
jąca rozwój sportowy dzieci i 
młodzieży.

Fundacja prowadzi Sporto-
we Programy Stypendialne czy 
Akademię Sportu. Wspiera także 
organizację imprez sportowych. 
Ambasadorami Fundacji są m.in. 
reprezentanci Polski: Paweł Za-
gumny - siatkarz i Sławomir Szmal 
- piłkarz ręczny. Nagrodę dla naj-
lepszego przedszkola ufundowa-
ło również CENTRUM ZABAW 
HAPPY PARK w Płocku. Będą to 
bezpłatne wejściówki dla najlep-
szej drużyny. Imprezę wspiera też 
Mirosław Orliński, wójt gminy So-
chaczew, który ufunduje nagrody 
dla przedszkolaków. 

Mikołaj szykuje już pre-
zenty dla przedszkoli, a MOSiR 
czeka na przybycie dzieci. 

Zimowa Olimpiada 
Przedszkolaków 

Chcecie ruszyć się z dziecia-
kami na gorące wydarzenie? 
Chcecie przeżyć kozackie emo-
cje? Chcecie wylicytować Wa-
sze emocje i podbijać stawkę?
Już niebawem, w niedzielę, 21 
grudnia czeka Was gorące wy-
darzenie. Będzie nim kolej-
na akcja Stowarzyszenia „So-
chaczew - Daj się Ponieść”! Jest 
nią: „Dziewczynka z zapałka-
mi”. Znacie tę baśń? Podobnie 
jak bohaterka bajki sprzeda-
wać będziemy pudełeczka z za-
pałkami za symboliczne kwoty. 
Rzecz idzie o zdrowie i szczęście 
dla najbardziej potrzebujących. 
Zbieramy na paczki świątecz-
ne dla najuboższych w Socha-
czewie.

Całe wydarzenie odbędzie 
się na placu Kościuszki w So-
chaczewie. Wpadajcie od rana 
do wieczora. Energetyzujące 
koncerty zagrają dla Was zna-
komite zespoły, a całość popro-
wadzi Kosmita.

Poza tym całe mnóstwo 
atrakcji. Do kupienia choinki, 
słodycze, sianko, jemioła i wie-
le innych. Tutaj dzieciaki będą 
mogły pomalować swoje buź-
ki, albo zamówić komiksowy 
portret. 

A poza tym gratisowo wie-
le radości w przedświąteczny 
czas! Naładujemy pozytywnie 
Wasze baterie na święta! Wpa-
dajcie, bo warto. 

„Dziewczynka z zapałkami” 
na placu Kościuszki

W MOK Chodaków trwają 
ostatnie przygotowania do 
gali projektu „Sochaczew Roz-
śpiewany”. Gościem imprezy 
zaplanowanej na 18 grudnia 
będzie Robert Janowski, pio-
senkarz i gospodarz programu 
telewizyjnego „Jaka to melo-
dia”. 

Kogo z  piętnastki socha-
czewskich wokalistów, kształ-
cących się pod okiem instruk-
torów w MOK Chodaków, 
wybierze gość wielkiej gali? 
Kto z nim zaśpiewa? Jakie pio-
senki usłyszymy w wykonaniu 

naszych wokalistów, a jakie za-
śpiewa Robert Janowski? Tego 
wszystkiego dowiemy się w 
czwartek 18 grudnia.

Tegoroczni uczestnicy za-
wzięcie ćwiczą, a dwoje zwy-
cięzców poprzednich edycji 
- Robert Święcki i Basia Go-
łębiowska nagrali pierwszą w 
Sochaczewie płytę wokalistów 
projektu „Sochaczew Rozśpie-
wany”. 

Karty wstępu w cenie 50 zł 
są jeszcze do nabycia w sekre-
tariacie MOK fi lia Chodaków 
przy ul. Chopina 101.

Rozśpiewany Sochaczew 
z Robertem Janowskim

Przed zapaleniem choinki 
W minionym tygodniu, jak zawsze o tej porze roku, Państwowa Szkoła Muzycznej I i II st. im 
F. Chopina w Sochaczewie rozbrzmiewała śpiewem, muzyką i prawdziwie aktorskimi jasełkami. 
Doskonale bawiła się również publiczność.
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Maciej Frankowski

Klasa mundurowa to autor-
ski projekt, którego pomysło-
dawcami są: gen. bryg. Ste-
fan Mordacz oraz ppłk Marek 
Błaszczak z 3 Warszawskiej 
Brygady Rakietowej Obrony 
Powietrznej i Arkadiusz Cy-
bulski, który sam, jako pod-
ofi cer w stanie spoczynku, na-
był wieloletnie doświadczenie 
w służbach mundurowych. 
Pan Arkadiusz sprawuje opie-
kę nad klasą drugą i trzecią; 
prowadzi przedmiot o nazwie 
„Bezpieczeństwo narodowe”.

Obecna pierwsza kla-
sa, przez pięć dni w tygodniu, 
uczestniczy jedynie w szkol-
nych zajęciach dydaktycznych. 
W drugiej i trzeciej klasie do 
programu nauczania wchodzi, 
wspomniany już przedmiot, 
„Bezpieczeństwo narodowe”. 
Ulega wówczas zmianie plan 
lekcji. Od poniedziałku do śro-
dy uczniowie uczestniczą w 
normalnych lekcjach w szkole, 

za to czwartki i piątki to dni za-
jęć specjalizacyjnych, kiedy ich 
obowiązkowym strojem jest 
mundur. W demokratycznym 
głosowaniu uczniowie klas 
pierwszej i drugiej wybrali, że 
będzie to mundur wojskowy, w 
kolorach khaki. Z kolei ucznio-
wie klasy trzeciej zdecydowali 
się na czarne strażackie stroje.

- Podpisaliśmy umowę o 
wzajemnej współpracy z III 
Warszawską Brygadą Rakie-
tową Obrony Powietrznej i 
Komendą Powiatową Pań-
stwowej Straży Pożarnej w 
Sochaczewie. Zobowiązuje to 
naszych uczniów do uczest-
nictwa w świętach jednostek. 
Wystawiamy wtedy wartę ho-
norową z pocztem sztandaro-
wym, maszerujemy również 
w defi ladach - mówi opiekun 
klas mundurowych Arka-
diusz Cybulski.

Także w związku z tym 
dla klas drugiej i trzeciej raz w 
miesiącu odbywają się zajęcia 

prowadzone przez ofi cerów 
danej jednostki służb. 

Klasa 2b LO przez cały 
obecny rok szkolny co mie-
siąc wybiera się na poligon w 
Bielicach. Tam, pod okiem 
instruktorów, przechodzą 
praktyczne szkolenie, m.in. w 
zakresie: strzelania, pracy bo-
jowej na sprzęcie, szkolenia 
medycznego, musztry woj-
skowej, obrony przeciwche-
micznej, czy nawet tak żmud-
nej żołnierskiej czynności jak 
kopania okopów.

W klasie 3a LO w pierw-
szym semestrze roku szkol-
nego uczniowie biorą udział 
w zajęciach przygotowa-

nych przez strażaków. Jest 
to szkolenie nie tylko teore-
tyczne, lecz także praktyczne. 
Uczniowie „Iwaszkiewicza” w 
tym roku, wspólnie z socha-
czewskimi strażakami, odby-
li chociażby ćwiczenia na te-
renie fabryki Mars Polska, 
czy 14 listopada uczestniczyli 
w manewrach poligonowych 
na akwenie wodnym. W dru-
gim, ostatnim, semestrze cze-
kają ich jeszcze zajęcia z funk-
cjonariuszami sochaczewskiej 
Komendy Powiatowej Policji.

W pozostałe dni mundu-
rowe, czyli czwartki i piątki, 
uczniowie szlifują sprawność 
fi zyczną. Zajęcia odbywają 

się m.in. na basenie i siłowni. 
Wszystko to pokazuje rów-
nież, że funkcjonowanie klas 
mundurowych stanowi w 
pewnym sensie walkę ze ste-
reotypami, bowiem w gronie 
uczniów jest znaczna liczba 
dziewcząt, które często spraw-
nością przewyższają swoich 
szkolnych kolegów. 

Młodzi adepci służb mun-
durowych zapytani, co zawa-
żyło na ich decyzji o podjęciu 
nauki w klasie o takim wła-
śnie profi lu, w przeważającej 
części wskazują na zaintereso-
wania związane z militariami. 
Dla niektórych znacząca jest 
też tradycja rodzina. - Dzia-

dek był strażakiem, tata jest 
strażakiem, sam też jestem 
strażakiem, na razie ochotni-
kiem, ale w przyszłości chciał-
bym zajmować się tą profe-
sją w pełni zawodowo - mówi 
Marcin, jeden z uczniów kla-
sy 3a.

I raczej nic nie stoi na prze-
szkodzie, ponieważ ukończe-
nie tego kierunku w „Iwasz-
kiewiczu” otwiera szeroko 
drzwi do dalszej edukacji na 
studiach wyższych. Akade-
mia Obrony Narodowej w 
Warszawie, Wyższa Szko-
ła Policji w Szczytnie, Szko-
ła Główna Służby Pożarniczej 
w Warszawie to tylko niektóre 
wskazywane przez tegorocz-
nych maturzystów uczelnie, w 
których planują od paździer-
nika kontynuować naukę. 
Ich ukończenie gwarantu-
je rangę ofi cerską danej służ-
by mundurowej i zapewnienie 
w przyszłości pewnej pracy, z 
godnym wynagrodzeniem.

Więcej informacji o kla-
sach mundurowych - relację 
i fotoreportaże z prowadzo-
nych zajęć w terenie - znaj-
dą Państwo na stronie inter-
netowej Zespołu Szkół im. 
J. Iwaszkiewicza: www.iwasz-
kiewicz.prv.pl, w zakładce 
„Klasa mundurowa”.

BLISKO NAS

Szkoły mundurowe są nie tylko dla chłopców

OGŁOSZENIA

OGŁOSZENIE BURMISTRZA 
MIASTA SOCHACZEW

Ważna informacja dla klientów 
sochaczewskiego ratusza. 
W okresie świąt Bożego Narodzenia 
Urząd Miejski pracuje 
w następujących godzinach:
24 grudnia 
- od 8.00 do 14.00, kasa 8.30 - 12.00
31 grudnia 
- od 8.00 do 14.00, kasa 8.30 - 12.00
2 stycznia 
- bez zmian, to jest od 8.00 do 16.00, 
kasa 8.30 - 14.00

ZS-1175

Spółdzielnia Mieszkaniowa Lokatorsko-Własnościowa w Sochaczewie przy ul. Piłsudskiego 26 informuje, że 

został ogłoszony przetarg na ustanowienie odrębnej 
własności lokali mieszkalnych, czyli sprzedaż lokalu:

1. przy ul. Żeromskiego 24/20 położonego na IV piętrze o pow. użytkowej 
63,00 m2 + piwnica 4,22 m2 wraz z częścią wspólną gruntu.

Cena wywoławcza 153.600,00 zł wraz z gruntem
2. przy ul. Staszica 54A/29 położonego na IV piętrze o pow. użytkowej 
63,00 m2 + piwnica 2,46 m2 wraz z częścią wspólną gruntu.

Cena wywoławcza 153.600,00 zł wraz z gruntem
3. przy ul. Targowej 16/17 położonego na III piętrze o pow. użytkowej 
63,00 m2 + piwnica 3,69 m2 wraz z częścią wspólną gruntu.

Cena wywoławcza 169.300,00 zł wraz z gruntem
4. przy ul. Piłsudskiego 30/27 położonego na IV piętrze o pow. użytkowej 
45,26 m2 + piwnica 6,33 m2 wraz z częścią wspólną gruntu.

Cena wywoławcza 117.640,00 zł wraz z gruntem

Przystępujący do przetargu wpłaca wadium w wysokości 3% wartości ceny lokalu. Nabyw-
ca pokrywa koszty notarialne i wieczysto księgowe.
W przypadku zainteresowania, oferty należy składać do dnia 30.12.2014 r. do godz. 9.00 
w zamkniętych kopertach z napisem „przetarg na mieszkanie” w sekretariacie spółdzielni.

W ofercie należy zamieścić cenę nabycia, oświadczenie o zapoznaniu się ze stanem 
technicznym lokalu, oświadczenie o gotowości zawarcia umowy o ustanowienie odrębnej 
własności, oświadczenie o akceptacji „Regulaminu przetargu nieograniczonego na usta-
nowienie odrębnej własności lokali mieszkalnych”, dowód wpłaty wadium. Otwarcie ofert 
nastąpi w dniu 30.12.2014 r. o godz. 9.30.

Przetarg może być unieważniony przez zarząd bez podania przyczyny. Bliższe informacje 
można uzyskać w biurze spółdzielni - pokój nr 3 lub pod nr 46-862-39-49.

ZS-1177

Wesołych Świąt 
i szczęśliwego Nowego Roku 
Mieszkańcom Sochaczewa 
Życzy
Centrum Stomatologiczne 
„Eldent” 
Sochaczew, 
ul. 15 Sierpnia

ZS-1181 

Kradli 
na wydrę
Tak w złodziejskim żargo-
nie określana jest kradzież, 
gdy przestępca złapie upa-
trzony przedmiot, po czym 
zaczyna z nim uciekać.
Dwaj mieszkańcy nasze-
go miasta wyspecjalizowa-
li się w takich kradzieżach 
w sochaczewskich marke-
tach. Wchodzili do sklepów 
i czekali na dogodny mo-
ment, aby uciec z towarem. 
Ich łupem padał alkohol, 
artykuły spożywcze i che-
miczne.

W końcu jednak doszło 
do zatrzymania 18-letniego 
Piotra P. i 17-letniego Michała 
D. Ich działania zarejestrował 
sklepowy monitoring i zosta-
li ujęci przez ochroniarzy jed-
nego z marketów. Gdy  poli-
cjanci sprawdzili serię nagrań 
z podobnych zdarzeń, stwier-
dzili, że zatrzymani widnieją 
na wielu z nich. Grozi im do 5 
lat więzienia. (jw)

Za mundurem uczniowie sznurem
Od trzech lat w Zespole Szkół im. Jarosława 
Iwaszkiewicza działają klasy liceum 
ogólnokształcącego o profi lu mundurowym. 
To jedyna taka oferta edukacyjna w naszym 
powiecie, stwarzająca ogromne perspektywy 
zawodowe dla przyszłych absolwentów 
kierunku.
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Nasi darczyńcy i tym razem 
nie zawiedli. Dzięki temu 
podopieczni pięciu świetlic 
terapeutycznych na terenie 
miasta dostaną paczki. Od-
biorą je już w tym tygodniu na 
specjalnie przygotowanych 
kolacjach wigilijnych.
Są to najbardziej potrzebują-
ce dzieci w mieście, pochodzą z 
biednych rodzin, lub z takich, w 
których rodzice nie wypełnia-
ją właściwie swojej roli. Świe-
tlice są dla nich drugim, a cza-
sem pierwszym domem. Tutaj 
spotykają się po szkole, odrabia-
ją lekcje, jedzą wspólnie posiłek, 
który czasem jest ostatnim tego 
dnia.

Jesteśmy wdzięczni oso-
bom i fi rmom, które wsparły 
nas w tegorocznej akcji, ich peł-
ną listę oraz ostateczną kwotę 
uzyskaną ze zbiórki zamieści-
my w przyszłym tygodniu, w 

podsumowaniu akcji „Paczka 
do paczki”.

Tymczasem redakcja wy-
gląda jak magazyn słodyczy i 
zabawek. Jesteśmy zastawieni 
pudłami, workami, a codzien-
nie pojawiają się nowe osoby, 
które chcą dołożyć do paczek 
coś od siebie. 

Serdecznie dziękujemy za 
wszystkie dobre słowa, podarun-
ki i pieniądze. Dzięki nim w pacz-
kach znajdą się płatki do mle-
ka, kakao rozpuszczalne, napoje, 
czekolady, ciasteczka, chrupki, 
ale także przybory szkolne, za-
bawki, książki i maskotki.

Jesteśmy przekonani, że 
sprawią wielką radość dziecia-
kom. Zwłaszcza, że będzie tak-
że suto zastawiony stół wigi-
lijny, choinka, kolędy, no i św. 
Mikołaj. O tym wszystkim na-
piszemy już za tydzień.

Jolanta Sosnowska

Znowu będą paczki

Sebastian Stępień

Organizatorem wydarzenia było 
jak zwykle Starostwo Powiato-
we w Sochaczewie. W roli go-
spodarza wystąpiła nowo wy-
brana starosta Jolanta Gonta. O 
godzinie 11.00 ofi cjalnie przywi-
tała przybyłych. Na scenie poja-
wili się działacze różnych szcze-
bli samorządu. Byli to: radny 
Sejmiku Województwa Mazo-
wieckiego Mirosław Adam Or-
liński, burmistrz Piotr Osiecki 
wraz z zastępcą Dariuszem Do-
browolskim, przewodniczący 
Rady Miasta Sylwester Kaczma-
rek i przewodniczący Rady Po-
wiatu Andrzej Kierzkowski, rad-
na powiatowa Anna Ulicka, a 
także wójt gminy Sochaczew Mi-
rosław Orliński. Samorządowcy 
zredukowali swoje przemówienia 
do minimum i skupili się w nich 
na złożeniu świątecznych życzeń. 
Nie małą atrakcją była wspól-
nie przez nich wykonana kolęda 
„Wśród nocnej ciszy”.

Tego dnia najważniejsi 
byli jednak odwiedzający, któ-
rzy tłumnie zjawili się w hote-
lu. Pierwsi z nich pojawili się tuż 
po godzinie 10.00. Warto zwró-

cić uwagę na to, że z roku na rok 
oferta staje się coraz szersza. Coś 
dla siebie znaleźć mogą oso-
by nawet o skromnej zawarto-
ści portfela. Ceny wyrobów za-
czynają się już od kilku złotych, 
kończą - nawet na kilkuset. Go-
ście imprezy mieli więc w czym 
wybierać.  Powodzeniem trady-
cyjnie cieszyło się rękodzieło np. 
z pracowni Filcharmonia Kami-
li Karasek lub Moneetniki Mo-
niki Boruty-Sałacińskiej. Poja-
wiło się wielu artystów znanych 
nie tylko w lokalnych kręgach 
jak Barbara Derda czy Prze-

mko Stachowski. Swoje stoiska 
jak zwykle wystawili przedsta-
wiciele instytucji związanych z 
powiatem: Dom Dziecka w Gi-
życach, Zespół Szkół w Ermi-
nowie czy Dom Pomocy Spo-
łecznej w Młodzieszynie.  Nie 
zabrakło też hufca ZHP. Wybór 
był przy tym olbrzymi - od ręcz-
nie wykonanych bombek, go-
towych choinek, ha� owanych 
zawieszek, przez łańcuchy i bi-
beloty. Powodzeniem cieszyły 
się wyroby z wosku pszczelego,  
przedmioty wykonane techniką 
decoupage, akcesoria i dodatki 

z fi lcu, obrazy i rzeźby. Pojawiło 
się nawet stoisko z domowej ro-
boty wędliną i świeżo wyciska-
nym sokiem jabłkowym. Nie 
zabrakło również poczęstunku, 
składającego się z produktów re-
gionalnych. 

Nie można jednak nie wspo-
mnieć o drugiej stronie meda-
lu. Impreza, która na przestrzeni 
ostatnich kilku lat stała się nie-
wątpliwym sukcesem, zaczyna 
borykać się z problemem ogra-
niczonej powierzchni wystawo-
wej.  Liczba osób chcących wziąć 
w niej udział rośnie i nawet naj-
większa z sal hotelu Chopin 
okazała się zwyczajnie za mała. 
Chwilami przeciśnięcie się mię-
dzy stoiskami graniczyło z cu-
dem. Jeśli organizatorzy myślą o 
dalszym rozwijaniu targów, po-
winni zastanowić się nad ich ulo-
kowaniem w bardziej przestron-
nym miejscu.

Mimo tych niedogodno-
ści, przedsięwzięcie należy uznać 
za udane. Kiermasz to nie tylko 
miejsce, w którym można kupić 
gwiazdkowe prezenty i ozdoby, 
ale wydarzenie kreujące bożona-
rodzeniowe trendy. 

Święta na kiermaszu
W niedzielę 14 grudnia w sali balowej hotelu Chopin odbył się kolejny kiermasz wyrobów 
świątecznych. Można śmiało stwierdzić, że, jeżeli chodzi o liczbę wystawców, został pobity 
rekord, a stoiska uginały się od świątecznych ozdób.

Kiermasz świątecznych wyrobów cieszył się ogromnym zainteresowaniem
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USŁUGI
 Vertal- żaluzje  
- werticale
-rolety materiałowe
-rolety antywłamaniowe, 
moskitiery.
Producent, montaż, VAT, 
tel. 602-736-692, 
512-342-751.

ZS-1

 Złomowanie pojazdów, 
zaświadczenia, odbiór, 
gotówka,
 tel. 46 861-94-66.

ZS-2

  „VIDEOCOLOR” 
WIDEOFILMOWANIE, 
HD, FOTOGRAFOWA-
NIE, WESELA, 
PLENERY,
 TEL. 501-350-075.

ZS-3 B,D

 Usługi hydrauliczne 
kompleksowo. 
Nowoczesne technologie, 
przyłącza wodno-kanali-
zacyjne, 
wykopy mini koparką. 
Konkurencyjne ceny. 
Zapraszam - Zakład  
Instalacji Sanitarnych, 
tel. 601-154-847.

ZS-9

 Pranie dywanów 
i tapicerek,
 tel. 608-582-751,
 46 863-57-55.

ZS-11 B,R

 ROLETY, ŻALUZJE, 
VERTICALE, MOSKI-
TIERY, MARKIZY, 
REFLEKSOLE. DARMAR 
Sochaczew, ul. Kocha-
nowskiego 60 („Merkury”). 
Największy wybór! 
Najniższe ceny! 
www.darmar-sochaczew.pl 
tel. 46 862-86-07, 
602-459-904.

ZS-15

 Naprawa RTV, AGD, 
elektronarzędzia, 
Wojska Polskiego 42 A, 
tel. 602-623-007.

ZS-19

 AGD lodówki, 
tel. 601-344-139.

ZS-73

 Cyklinowanie bezpyłowe, 
tel. 666-088-518.

ZS-85

 Dachy kryjemy blachą, 
papą, ocieplanie budyn-
ków, podbitki, 
tel. 604-182-211.

ZS-308

 Usługi hydrauliczne, 
tel. 662-480-962.

ZS-402 R

 Rozdrabnianie gałęzi 
rębakiem, 
wycinka zakrzaczeń, 
tel. 667-732-751.

ZS-430

 Produkcja ogrodzeń 
betonowych i kręgów, 
montaż ogrodzeń, 
tel. 602-237-335.

ZS-652

 Glazura, terakota, 
remonty, solidnie
 tel. 602-670-035.

ZS-790

 Wywóz szamba, 
tel. 606-374-093.

ZS-1004

 Profesjonalne pranie 
dywanów, tapicerek, 
tel. 516-689-712.

ZS-1109

 Cyklinowanie 
montaż parkietu, 
schodów, 
tel. 697-634-138.

ZS-1120

 Usługi transportowe HDS 
do 5 ton 
i do 20 ton, 
samochód 24 tony, 
odkryty, 
tel. 501-236-928.

ZS-1132

 Glazura, 
terakota, malowanie, 
remonty, 
tel. 507-966-469.

ZS-1146

 Układanie kostki, 
hydraulika, 
tel. 604-877-630.

ZS-1152

 Cyklinowanie bezpyłowe, 
tel. 604-075-293.

ZS-1186

NIERUCHOMOŚCI
 Kwatery pracownicze, 
tel. 602-762-527, 
606-989-590.

ZS-16 B

 Sprzedam 
mieszkanie 44,44 m2 
z balkonem 
na 3,5 piętrze 
w Sochaczewie, 
ul. Staszica 52A/37, 
tel. 503-048-486.

ZS-1106

 Sprzedam umeblowane 
M-4, I p, 47,6 m2, 
Senatorska 1, 185 tys., 
tel. 603-124-865.

ZS-1107

 Bezpośrednio sprzedam 
w Sochaczewie M-3, 
55 m2, I piętro, 
z balkonem, 
ul. Żwirki i Wigury, 
155 tys., 
tel. 664-642-226,
 606-729-045.

ZS-1108

 Do wynajęcia mieszkanie 
dwupokojowe (50 m2) 
w centrum Sochaczewa, 
tel. 604-317-011.

ZS-1113

 Sprzedam 
atrakcyjne 3,80 ha 
rolno-budowlane, 
Górki, gmina Brochów, 
tel. 885-934-540.

ZS-1114

 Sprzedam działki 
rolno-budowlane, 
Janów Ruszki, 
jedna działka zalesiona, 
teren działek uzbrojony, 
tel. 501-236-928.

ZS-1133

 Dom do remontu 
z dużą działką w centrum 
Sochaczewa 
za 360 tys., bezpośrednio, 
tel. 506-624-996.

ZS-1136

 Sprzedam działkę budow-
laną 1300 m2, Kuznocin, 
tel. 512-510-954.

ZS-1152

 Do wynajęcia 
umeblowane mieszkanie 
49 m2, naprzeciwko 
Kaufl andu, 
tel. 787-673-131 po 16.00.

ZS-1152

 Sprzedam działki 
budowlane w Żukowie, 
po 1100 m2, 
tel. 604-564-269.

ZS-1154

 Mieszkanie 3 pok. 
(52,5 m2), parter, 
Boryszew. 
Cena: 172 000 zł,
 tel. 690-035-092.

ZS-1164

 Mieszkanie 3 pok. 
(63 m2), III piętro,
 Osiedle Ogrody. 
Cena: 195 000 zł, tel. 
690-035-022.

ZS-1165

 Mieszkanie 3 pok. 
(63 m2), III piętro, 
centrum. 
Cena: 188 000 zł, tel. 
690-035-052.

ZS-1166

ZDROWIE
 Centrum Stomatologiczne 
„Eldent”, ul. 15 Sierpnia 1, 
862-50-61, pon.-pt. 9-19, 
sob. 9-12. Ortodoncja, 
protetyka estetyczna, 
chirurgia stomatologiczna. 
Pełny zakres usług. 

ZS-4

 Lekarz 
specjalista dermatolog 
Ewa Brochocka-Zega-
dło. Gabinet prywatny 
Sochaczew, 
ul. Trojanowska 20, 
Tel. 691-513-051.

ZS-12 B

 Pensjonat
 „Pod Wierzbami” 
w Ładach, k/Iłowa 
zaprasza na turnusy 
rehabilitacyjne i leczenie 
poszpitalne pod opieką 
kardiologa. Możliwość 
dofi nansowania z PFRON-u 
www.podwierzbami.com, 
tel. 24 277-40-71 601-803-
830.

ZS-20

 Prywatny Gabinet 
Psychologiczny - Joanna 
Rojek. Psycholog. Certyfi -
kowany psychoterapeuta. 
Diagnoza psychologiczna, 
psychoterapia - dorośli, 
młodzież, dzieci. Zapisy 
pod nr. tel. 608-349-658. 
Sochaczew, ul. Wąska 7.

ZS-22

OGŁOSZENIA
DROBNE

 UKŁADANIE 
KOSTKI BRUKOWEJ

 WYNAJEM 
MASZYN 

DO UKŁADANIA


604 66 55 92
668 80 81 89
(46) 863 38 16

Instalacje
elektryczne

 usuwanie awarii 

 domy 

jednorodzinne i obiekty.
Tanio i solidnie 

tel. 534304308
ZS-66

Instalacje 
hydrauliczne

 kotłownie c.o., 
usuwanie awarii: domy 
jednorodzinne i obiekty. 

Tanio i solidnie 
tel. 534-304-308

ZS-67

HURTOWNIA 
ALUMINIUM

LUBIEJEW 3D
96-500 SOCHACZEW

531-778-778
ZS-793 

HURTOWNIA 
POLIWĘGLANU
LUBIEJEW 3D
96-500 SOCHACZEW

604-363-144
ZS-794 

Z TĄ REKLAMĄ 

10% ZNIŻKI

Twoje ogłoszenie w „Ziemi” przeczyta 
wiele tysięcy osób w mieście i powiecie

„Ziemia Sochaczewska” to najstarsza 

i najpopularniejsza gazeta

 na naszym prasowym rynku

Nie wierzysz? Zapytaj w kiosku!
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Kupon dla szukających pracy
Imię: ....................................................................................................
Nazwisko: ..........................................................................................
Treść: ..................................................................................................
...............................................................................................................
Tel:........................................................................................................

PODEJMĘ PRACĘ
 Jestem 31-letnią kobietą, sochaczewianką. 
Podejmę się wolontariatu na 2-3 m-ce w biurze, 
małej gastronomii lub zakładzie fryzjerskim 
w Sochaczewie, e-mail: magi167@wp.pl

LARYNGOLOG
ALERGOLOG

Dr hab. n. med. 
Andrzej Wojdas

■ Konsultacje i porady
■ Badania endoskopowe
    krtani, nosa i zatok
■ Tympanometria
■ Echografia zatok
■ Testy i odczulanie alergii
■ Spirometria

Sochaczew
ul. Żeromskiego 41 A lok. 22

(NZOZ ,,Almed” I piętro)

Przyjęcia
we wtorki i piątki 17 - 20.

Zapisy

46 862-88-92, 
501-44-03-22

KOMPLEKSOWA 
REHABILITACJA 

MEDYCZNA
Sławomir Wojdas

 usprawnianie funkcjonalne 
   metoda PNF
 rehabilitacja neurologiczna 
   i ortopedyczna
 terapia manualna
 masaż leczniczy 
   (segmentalny)
 rozciąganie 
   i autorozciąganie mięśni
 gimnastyka korekcyjna
 Kinesiotaping 
   oraz plastrowanie sztywne

Dojazd do domu
Sochaczew i okolice

Kontakt:

tel. 536-965-706
ZS-6

NZOZ Przychodnia Specjalistyczna
świadczenia również 

w ramach NFZ 
w Poradniach

● Okulistyczna,
   badanie pola widzenia
● Laryngologiczna, 
   badanie słuchu
● Ginekologiczna,
   leczenie nadżerek,
   cytologia, wkładki
● Urologiczna, urofl ometria
● Dermatologiczna,
   badanie i leczenie znamion

oraz pozostałe w Poradniach:
● Ortopedyczna, USG
● Kardiologiczna,
   EKG, ECHO
● Alergologiczna, testy,
   spirometria, 
● USG - Doppler,
   jamy brzusznej,
   tarczycy, węzłów chłonnych,
   urologiczne,
   ginekologiczne,
   ECHO serca, ortopedyczne
● Reumatologiczna
● Gastrologiczna
● Neurologiczna
● Endokrynologiczna
● Diabetologiczna
● Chirurgia ogólna
   i naczyniowa

Ul. Piłsudskiego 16/2A 
(budynek 

JW. Construction)
Rejestracja: 

46 880-70-70 
lub 46 880-70-71

508-351-528

Giełda Pracy
Powiatowy Urząd Pracy w Sochaczewie 

(tel. 46 862-33-93 w. 148 i 149)

 rozliczenia roczne - PIT

 księgowość fundacji i stowarzyszeń
 rozliczenie płacowe i ZUS
 doradztwo podatkowe
 wyliczenie zwrotu VAT
 od materiałów budowlanych

pn - pt      8-19
sob    12-19

INFORMACJA
Na podstawie art. 35, pkt 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku 
o gospodarce nieruchomościami informuję, iż na tablicy ogłoszeń 
w siedzibie Urzędu Miejskiego w Sochaczewie wywieszone zostały 

Zarządzenia Burmistrza Miasta Sochaczew w sprawie: 
1. ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych do 
oddania gruntu w użytkowanie
Nr 261/14 z dnia 25.11.2014r. (działka gruntu nr 3415/1 
położona przy ul. Senatorskiej) 
Nr 262/14 z dnia 25.11.2014r. (działka gruntu nr 999/89 
położona przy ul. Senatorskiej)
2. ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych do 
zbycia
Nr 249 z dnia 14.11.2014r. (działki gruntu nr 431/4 i 431/5 
położone przy ul. Kraszewskiego)
3. ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych do 
oddania w dzierżawę
Nr 263/14 z dnia 02.12.2014r. (działka gruntu nr 2035 
położona przy ul. Pionierów).

ZS-1178 

 Zofi a Andronik-Jalowska 
lekarz specjalista chorób 
płuc. Gabinet prywatny 
czynny od stycznia 2015. 
MEDICUS, Sochaczew, 
ul. Medyczna 6 
(koło szpitala), poniedział-
ki od 16.00, 
tel. 605-551-623.

ZS-1184 R

NAUKA
 Angielski, 
tel. 606-442-736.

ZS-832

  Język angielski, wszystkie 
poziomy, 
tel. 501-722-107.

ZS-1062

RÓŻNE
 ŚRUTY SOJOWA, 
RZEPAKOWA ,DDGS 
KUKURYDZIANY, 
WYSŁODKI, WYSŁODKI 
TOFI, SUSZE BROWAR-
NIANE, EKSTARKTY 
KUKURYDZIANE, 
PSZENMIXY itp.
 LUZEM, BIG-BAGI, 
50KG,25 KG Z DOSTA-
WĄ. DLA DOSTAWCÓW 
MLEKA DO OSM 
SKIERNIEWICE, OSM 
ŁOWICZ, BAKOMA, 
MLEKOVITA  MOŻLI-
WOŚĆ ROZLICZENIA 
„ZA MLEKO” W STAŁEJ 
OFERCIE PONAD 50 
RÓŻNYCH PRODUKTÓW  
TEL 662 095 096 
(ŁOWICZ). 
SPRAWDŹ CENY.

ZS-1180

FINANSE
 Chwilówki z dojazdem 
do klienta, 
tel. 504-228-936.

ZS-940 B

 Pożyczka do 150 tys. zł, 
do 10 lat! Konsolidacja 
innych kredytów w jeden. 
Partner Alior Bank,
 ul. Żeromskiego 1B, 
tel. 46 862-00-80.

ZS-1104

PRACA
 Firma sprzątająca zatrudni 
pracowników do serwisu 
sprzątającego. Praca 
na 1/2 etatu w Teresinie, 
tel. 510-272-943.

ZS-1157

 Agencja Ochrony zatrudni 
emerytów, rencistów z 
Sochaczewa, Gnatowic 
Starych, Teresina, Błonia, 
tel. 509-522-007, 
618-712-250.

ZS-1159

 Księgowa rozliczy fi rmę 
lub sklep, 
tel. 796-570-611.

ZS-1175

 Zatrudnimy emeryta lub 
rencistę do pracy na 
parkingu. Zainteresowa-
nych proszę o zgłaszanie 
się w godz. 13-15.00 
myjnia-wulkanizacja, 
ul. Sienkiewicza 7 
(przy dworcu PKP).

ZS-1176

 Zaopiekuję się starszą 
osobą, 
tel. 570-060-020.

ZS-1185

Zawsze 

aktualne 

informacje
WWW.ZIEMIA-

SOCHACZEWSKA.PL

Specjalista ds.marketingu, nauczyciel matematyki, nauczyciel 
zajęć muzyczno-rytmicznych, kontroler-kontrolerka, kucharz, 
operator linii montażowej, operator wózka widłowego, maga-
zynier, mechanik maszyn, sprzątaczka, dozorca cmentarza-
-grabarz, mechanik samochodowy, kierowca kat. B,C, C+E.

OFERTY PRACY EURES
AUSTRIA - mechanik obróbki skrawaniem, mechanik/monter maszyn 
i urządzeń przemysłowych, elektroinstalator, fryzjer damsko - męski, 
kucharz-kucharka, kelner-kelnerka, stylista/stylistka paznokci, monter 
sieci sanitarnych/pracownik robót ziemnych, monter instalacji gazowej 
i sanitarnej, monter płyt kartonowo - gipsowych, malarz budowlany po-
kojowy, kamieniarz, elektroinstalator, cieśla, cieśla szalunkowy, dekarz. 
CZECHY - spawacz CO

2
, inżynier mechanik w zakresie badań i rozwo-

ju,spawacz MAG, spawacz TIG,WIG, ślusarz, ustawiacz maszyn CNC, 
kierowca kat. C+E w transporcie międzynarodowym, rzeźnik-wykra-
wacz, pracownik produkcyjny, kierowca ciężarówki, rzeźnik wykrawacz. 
ESTONIA - krupier z językiem włoskim, elektryk/pomocnik elektryka, 
kierowca małej ciężarówki (do 7,5 t), kierowca upc, mechanik urządzeń 
grzewczych, sanitarnych i klimatyzacji. NORWEGIA - spawacz, rzeźnik 
- wykrawacz wołowiny, asystent cukiernika. WIELKA BRYTANIA - 
szwacz/szwaczka, pielęgniarka, operator wózka widłowego, kierowca 
C+E HGV, Senior Net Software Inżynier. SŁOWACJA -  krawcowa/
krawiec. HOLANDIA - konwencjonalny tokarz cnc/frezerM/F, monter 
elektryk, programista cnc M/F. HISZPANIA - inżynier procesu, animator 
dziecięcy, animator sportowy, animatorzy technicy (światło, dźwięk), 
instruktor sportowy, muzycy, artyści, akrobaci, animator młodzieżowy. 
NIEMCY - mechanik przemysłowy,  elektryk, kucharz/kucharka, 
spawacz WIG/TIG, pomocnik kucharza,  brygadzista, elektroinstalator/ 
elektromonter, Developer interfejsu Microsoft Dynamics NAV, Junior 
Developer Microsoft Dynamics NAV, kelner/kelnerka, fryzjer, kelner/kel-
nerka, ordynator oddziału klinicznego anestezjologii i intensywnej terapii, 
monter instalacji sanitarnych grzewczych oraz klimatyzacji, kierowca 
C+E w transporcie międzynarodowym, kierowca C+E kontenery BDF, 
elektryk/elektromonter, fi zjoterapeuta, kierowca C+E,cukiernik, elektryk, 
monter instalacji sanitarnych, ślusarz z umiejętnością spawania, maga-
zynier/operator wózka widłowego, pomocnik komisjonera (magazynie-
ra), sales manager (dyrektor handlowy), revenue manager (specjalista 
ds. marketingu i handlu), murarz, hodowca bydła pomocnik, lekarz, 
pracownik do zbioru winogron, kierowca ciężarówki i kontenerowca, 
kierownik ds. technicznych hotelu, kierowca wywrotki, malarz/lakiernik, 
kucharz, magazynier, mechanik utrzymania ruchu, elektromonter, me-
chanik precyzyjny, mechanik specjalista ds. konstrukcji, spawacz WIG, 
ślusarz/spawacz MAG, pracownik produkcji prefabrykatów, pomocnik 
opiekuna osób starszych, specjalista ds. jakości, spawacz MIG/MAG/
WIG/111/gazowy, pracownik w rolnictwie, pracownik działu sprzątania, 
kelner/kelnerka, kierownik budowy/brygadzista, pracownik, pracownik 
wsparcia technicznego, mechanik/mechatronik samochodowy, 
rzeźnik, opiekun osób starszych, pomocnik pielęgniarza/ opiekun osób 
starszych, technik dentystyczny (systemy ceramiczne), pomoc kuchen-
na, pracownik serwisu hotelowego, mechanik obróbki skrawaniem, 
spawacz wig, spawacz mag.
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W sochaczewskim sztabie 
WOŚP trwają przygotowania 
do 23. Finału Wielkiej Or-
kiestry Świątecznej Pomocy, 
który odbędzie się 11 stycznia 
2015 roku i będzie przebiegał 
pod znakiem pediatrii i on-
kologii dziecięcej oraz godnej 
opieki dla seniorów. 
Jednak nim nadejdzie ten 
dzień i orkiestra zagra, or-
ganizacyjnie i logistycznie 
trzeba dopiąć wiele rzeczy. 
Wszystko należy dopasować 
w taki sposób, aby zgrało się 
w tym jednym, niesamowi-
tym dniu. 

W tym roku na ulice mia-
sta, wszystkich gmin powiatu 
sochaczewskiego oraz gminy 
Kampinos wyjdzie 330 wo-
lontariuszy. Nieodłącznym 
atrybutem każdego wolon-
tariusza są: puszka, czerwo-
ne serduszka - naklejki, drugi 

wolontariusz (dla bezpieczeń-
stwa nie należy chodzić same-
mu) i identyfi kator. Szczegól-
nie ważny jest ten ostatni. To 
dzięki niemu wiemy czy oso-
ba, do której puszki wrzuca-
my pieniądze rzeczywiście jest 
wolontariuszem Wielkiej Or-
kiestry Świątecznej Pomocy. 
Na identyfi katorze znajduje 
się imię, nazwisko oraz zdjęcie 
wolontariusza, numer zbiórki, 
hologram potwierdzający ory-
ginalność identyfi katora oraz 
kod QR.

Wolontariusze nie wchodzą 
do mieszkań, będą kwestować 
tylko w miejscach publicznych 
i tylko do zmierzchu (ok. godz. 
16.00). Prosimy ich również, 
aby nie byli nachalni, bo udział 
w Finale jest dobrowolny. Jak 
co roku nad bezpieczeństwem 
kwestujących na rzecz WOŚP 
będą czuwać sochaczewscy po-
licjanci.

Obecnie sztab pracuje nad 
przygotowaniem identyfi kato-
rów, puszek, serduszek, plaka-
tów, a także imprez towarzyszą-

cych 23. Finałowi, jak koncerty, 
licytacje i tradycyjne światełko 
do nieba. 

Więcej szczegółów nieba-
wem, prosimy o cierpliwość. 
Zachęcamy też do odwiedza-
nia strony internetowej www.
wosp.e-sochaczew.pl oraz polu-
bienia profi lu na Facebooku, co 
pozwoli być na bieżąco z dzia-
łaniami sochaczewskiego szta-
bu WOŚP.

Anna Wasilewska
Hufi ec ZHP Sochaczew

ROZMAITOŚCI

NASZE DZIECI
urodzone w sochaczewskim szpitalu

WEŹ DO DOMU PRZYJACIELA

Bartosz Młyński
Urodzony 5.12.2014. Waga 
3,340 kg. Wzrost 54 cm.

Szymon Kubański
Urodzony 5.12.2014. Waga 
4,220 kg. Wzrost 59 cm.

Jasio Siekielski
Urodzony 6.12.2014. Waga 
3,800 kg. Wzrost 54 cm.

Zosia Pawlak
Urodzona 6.12.2014. Waga 2,900 
kg. Wzrost 51 cm.

Patrycja Barszcz
Urodzona 7.12.2014. Waga 3,250 
kg. Wzrost 54 cm.

 Od  absurdu  do  absurdu

Woda na szklanki
Od lat coraz więcej i częściej mówi się o cenach sochaczew-
skiej wody i ścieków. Nie analizując przyczyn tego zjawiska, 
bo tu nie czas ani miejsce, z przykrością trzeba stwierdzić, 
że to, oprócz kosztów ciepła, nasze największe wydatki 
czynszowe. Zauważyli to też niektórzy kandydaci na rad-
nych, którzy w kampanii wyborczej nie omijali obietnic 
ich zmniejszenia. Bo zamknięte koło zadłużeń działa – im 
większe ceny, tym więcej tych, których nie stać na ich pła-
cenie. 

Nie tylko zresztą u nas. Miejski Zarząd Gospodarki Ko-
munalnej w Mysłowicach uważa, że znalazł sposób na nie-
płacących. 

W mieszkaniach, których lokatorzy zalegają z opłatą za 
wodę,  ma zamiar zamontować specjalne, nowoczesne licz-
niki, które będą działały tak, jak na przykład system doła-
dowań w telefonie komórkowym, przedpłat za ogrzewanie 
albo włączenia telewizora w szpitalu (jeżeli jest). Czyli obo-
wiązuje zasada - najpierw płacisz, dopiero potem odkrę-
casz kurek. 

Pomysł niby nie nowy, ale dotychczas z takiego rozwiązania 
mało kto korzystał. Głównie chyba ze względu na koszty – za-
kupu i zainstalowania takich liczników, a także ich obsługi, bo 
przecież ktoś  musi od czasu do czasu przyjść i sprawdzić licznik 
- ewentualnie go naprawić, bo jak znam polskich domorosłych 
majsterkowiczów, to na pewno będą się starali je „usprawnić”.

A zasady mają być proste. Lokator płaci w kasie MZGK 
z góry za określoną ilość wody i otrzymuje sześciocyfrowy 
kod, który wprowadza do urządzenia. Kiedy opłacony li-
mit wody zostaje wyczerpany, kurek zakręca się automa-
tycznie, bez konieczności wizyty administratora.

Sprytne? Pożyjemy, zobaczymy. Może i nasz ZWiK zli-
kwiduje w ten sposób długi? A przypomnieć należy,  że Pol-
ska w tabeli zasobów wody znajduje się w siódmej dzie-
siątce krajów świata. Jeśli przeciętna ilość wody w Europie 
wynosi prawie 5 tysięcy metrów sześciennych na osobę rocz-
nie, to w Polsce nie przekracza 1.600 metrów. Nie doliczając 
wody polityków i niektórych mediów.

awa

Je s tem z  mia s t a

Kadencyjnoœæ czy nie?
Gratuluję wszystkim, którzy wygrali wyścig do pracy 
na rzecz społeczeństwa. Szczególnie tym, co na swo-
ich stanowiskach są już po raz któryś, że przez tyle 
lat lud ich chce. Czyli że są niezastąpieni.

Chociaż w zasadzie to niektórzy nie mają z 
kim przegrać, bo stoi za nimi duża rozpoznawal-
ność w terenie. Są tacy, którzy znają niemal wszyst-
kich mieszkańców w swoim okręgu, wiedzą co jest 
im potrzebne i walczą o to w samorządzie. Ale zna-
my też takich, co to „tu się zrobi uliczkę, tam chod-
niczek, trawniczek, przetnie wstążeczkę”. To także  
powinien być wyznacznik dla obywateli, czy war-
to polegać tylko na „pokazówkach”. Jak twierdzą 
niektórzy, wieloletnie rządy jednej osoby sprzyjają 
rozwijaniu się układów, układzików, kumoterstwa, 
czy nepotyzmu. Wiedzą też jak i kim się obstawić, 
żeby zdobyć władzę.

A skoro tak, to mówi się o kadencyjności wła-
dzy samorządowej i że nie powinna trwać dłużej 
niż dwie kadencje. To wystarczający czas, by wło-
darze mogli zrealizować swoje zamierzenia i po-
mysły. Ja uważam, że potrzeby społeczne wskazu-
ją sami mieszkańcy, poprzez wybór radnych. Może 
więc jedna kadencja wystarczy, a jak ludzie kogoś 
będą chcieli na tym stanowisku widzieć po raz ko-
lejny, to po przerwie kadencyjnej mógłby starać się 
o ponowny wybór. 

Powinna być więc ta kadencyjność, czy nie? Od-
powiedzmy sobie sami. Bo jako społeczeństwo jeste-
śmy od tego, żeby wybrać odpowiednich ludzi, za 
których nie będziemy się wstydzić. A jak już ma być 
kadencyjność, to na wszystkich szczeblach władzy, 
od góry do dołu, bo „na górze” to ciągle jedni i ci 
sami są od lat i zawsze wiedzą, co jest dla nas dobre, 
nie zapominając o sobie!

FAN

W sochaczewskiej fun-
dacji Nero na swojego wła-
ściciela czekają stęsknio-
ne zwierzęta. Pojawiają się 
też co chwilę nowe, których 
często najprawdopodob-
niej specjalnie ktoś się po-
zbył, kiedy już się znudziły 
i zaczęły być traktowane jak 
niepotrzebny sprzęt.

Nie wiadomo, czy taki los 
spotkał również prawdziwe-
go, dużego i dostojnego char-

ta. Prawda jest niestety taka, 
że Aksel został zabrany z uli-
cy. Trafi ł do domu tymczaso-
wego, którego opiekunka nie 
zawahała się przygarnąć błą-
kającej się psiny, mimo stada 
własnych psów. Ale obecny 
dom tymczasowy nie może 
być długo jego ostoją, gdyż 
Aksel nie potrafi  „dogadywać 
się” z innymi psami. Prze-
szkadza mu w tym charakter 
typowego dominatora.

- Dlatego szukamy 
domu, który da mu ciepło 
i opiekę - mówi prezes fun-

dacji Jadwiga Wiśniewska. 
- Najlepiej jednak,  jeśli bę-
dzie to dom bez małych 
psów. Bo choć Aksel kocha 
ludzi małych oraz dużych i 
przytulanie się do nich, ale 
bardzo nie lubi konkurencji 
przy misce. 

W sprawie adopcji Ak-
sla, jak również innych pod-
opiecznych fundacji, kon-
taktować można się pod 
numerem telefonu: 502-156-
186 lub mailowo: fundacja-
nero@gmail.com. (pab) 

Aksel zabrany z ulicy

WOŚP w Sochaczewie
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Jolanta Sosnowska  

- Oczekiwaliśmy wyszukanych 
kompozycji nawiązujących ar-
chitektonicznie do zabytkowych 
budowli Krakowa, zainspirowa-
nia się postaciami historyczny-
mi i legendami oraz wykorzysta-
nia charakterystycznych dla tych 
szopek materiałów, gry kolorów i 
światła - mówiła podczas otwar-
cia wystawy jej kurator Beata Tar-
ka.  

I trzeba powiedzieć, ze orga-
nizatorzy się nie zawiedli. XXII 
edycja Konkursu na Szopkę Bo-
żonarodzeniową, odbywająca się  
pod hasłem „Szopka krakowska’’, 
zachwyciła zarówno jury, jak i 
gości. Dowodem na to niech bę-
dzie fakt, że ponad połowa z 56 
prac, jakie wpłynęły na konkurs, 
została nagrodzona.

Komisja w składzie: Jan Piąt-
kowski -  rzeźbiarz, Marcin Hu-
go-Bader -  artysta malarz, Anna 
Wachowska  oraz Beata Tarka -  
pracownice muzeum, nie miała 
łatwego zadania.

- Uczestnicy wykazali się 
wielką pomysłowością i fanta-
zją odtwarzając Cud Narodzenia 
Pańskiego na tle pięknej archi-
tektury Krakowa. Poziom prac 
jest bardzo wysoki i wyrównany, 
szczególnie w kategorii prac in-
dywidualnych i zespołowych w 
grupie wiekowej 7-12 lat oraz w 
kategorii prac rodzinnych - mó-
wiła Beata Tarka przed odczyta-
niem werdyktu jury.

Pomysłowość wykonawców 
szopek rzeczywiście robiła wra-
żenie. Zarówno jeśli chodzi o 
konstrukcję, jak i użyty materiał. 
Na wystawie można oglądać pra-

ce z nakrętek do napojów, z masy 
gipsowej, ogromnej ilości słody-
czy, z kukurydzy, ryżu, koloro-
wych tkanin. Jest nawet dzwon 
Zygmunta wykonany z wielkiej 
donicy.

Na szczęście nie zawiedli 
sponsorzy konkursu, dzięki cze-
mu przyznano tak dużą liczbę 
nagród. 

- To niezwykły konkurs, kul-
tywujący tradycję, łączący rodzi-
ny we wspólnych przedświątecz-
nych pracach. Okazuje się, że nie 
trzeba jechać do Krakowa, żeby 
zobaczyć wspaniałe dzieła. Na 
naszym terenie ostoją szopkar-
stwa jest sochaczewskie muzeum 
- mówił burmistrz Piotr Osiecki, 
także jeden z fundatorów nagród. 
Również nasza redakcja przyzna-
je nagrodę w tym ważnym kon-
kursie. W tym roku jego laure-
atką została Kinga Orzechowska 
z Kampinosu, która powiedzia-
ła nam, że do pracy nad szopką 
zainspirowała ją mama. Rodzina 
długie zimowe wieczory spędza 

na przygotowaniach do świąt. Jak 
twierdzi mama Kingi, wszyst-
kie choinkowe ozdoby wykonu-
ją sami.

Słowa uznania należą się 
uczestnikom konkursu, ale także 
jego organizatorom. Wiele pracy 
wymagało wykonanie wystawy, 
a do tego pracownicy muzeum 
zadbali o każdy szczegół. Jednym 
z nich był występ młodego sakso-
fonisty Krzysia Wachowskiego, 

który kilkoma kolędami wpro-
wadził zebranych w świąteczną 
atmosferę.

Zachęcamy mieszkańców do 
obejrzenia tej wyjątkowej wysta-
wy. Jeśli zabraknie czasu przed 
świętami, koniecznie do mu-
zeum trzeba się wybrać zaraz po 
nich. To nam pozwoli dłużej po-
zostać w bożonarodzeniowym 
klimacie.
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Dzieci z wielką radością oglądały wykonane przez siebie i w dodatku nagrodzone prace

„Teraz My” to Ogólnopolski 
Przegląd Twórczości Arty-
stycznej Seniorów organi-
zowany przez warszawski 
Dom Kultury „Włochy”. 
Byli tam także nasi senio-
rzy. 
W przeglądzie wzięła udział 
Sochaczewska Scena Se-
niora działająca przy MOK 
Boryszew, reprezentowana 
przez kapelę Senior Band, 

jej solistów, a także w tym 
roku chór Uniwersytetu III 
Wieku. Sochaczewianie za-
prezentowali się  wokalnie, 
wokalno – instrumentalnie 
oraz jako recytatorzy. 

Podczas dwunastego 
już przeglądu III nagrodę 
otrzymał akordeonista Ja-
cek Mirowski, muzyk z Ka-
peli Senior Band. Gratuluje-
my.

Seniorzy na gościnnych 
występach Zakład Komunikacji Miejskiej 

uprzejmie informuje, że w 
okresie zbliżających się Świąt 
Bożego Narodzenia autobusy 
będą kursować następująco:  
Wigilia i Sylwester - jak w dzień 
roboczy (wolny od szkoły) 
z tym, że:
linia nr 2 według rozkładu,
linia nr 3 ostatni kurs z PKP o 
godz. 21.13 tylko do Trojanowa,
linia nr 3A ostatni kurs z PKP o 
godz. 20.05 tylko do Trojanowa,
linia nr 4 według rozkładu,
linia nr 5 ostatni kurs z 
Energomontażu o godz. 21.30  

tylko do Trojanowa, 
linia nr 6 ostatni kurs z PKP o 
godz. 20.40 tylko do Trojanowa,
linia nr 7 według rozkładu, 
linia nr 9 według rozkładu,
linia nr 12 według rozkładu.
Pierwszy Dzień Świąt i w Nowy 
Rok- kursuje tylko linia nr 3 i 3A 
według specjalnego rozkładu 
jazdy, umieszczonego na 
naszej stronie internetowej i na 
przystankach. 
Drugi Dzień Świąt - autobusy 
kursują jak w soboty i niedziele. 
DHL - w okresie Świąt nie 
kursuje.

Komunikat ZKM

Przed dwoma tygodniami 
opublikowaliśmy list na-
szej czytelniczki pani Zofi i, 
mieszkanki osiedla Kozłów-
-Kornelin, która skarżyła się 
na niedogodność połączeń 
autobusowych z dworcem 
PKP. W redakcji pojawiła się 
kolejna osoba, która przedsta-
wiła nam podobną sytuację, 
związaną z utrudnieniami na 
obrzeżach miasta.
Pan Bolesław, bo o nim mowa, 
jest mieszkańcem miejscowości 
Czerwonka Parcel. Zatrzymuje 
się tam linia nr 8. Autobus kur-
suje w dni nauki szkolnej, w go-
dzinach 7.27, 8.28, 14.26, 15.30 
w kierunku Kaufl andu oraz o 
8.00, 9.15, 13.57, 15.02 i 16.05 w 
stronę marketu Carrefour. O 
ile dla uczniów miejskich szkół 
taki rozkład jest korzystny, to 
już dla osób starszych, któ-
re chcą się udać do np. lekarza, 
może stanowić spore utrudnie-
nie, twierdzi pan Bolesław.

O podobnych problemach 
komunikacyjnych mieszkań-
ców spoza Sochaczewa już nie-

jednokrotnie pisaliśmy na ła-
mach naszej gazety. Wiele razy 
w tej sprawie głos zabierał rów-
nież dyrektor Zakładu Komu-
nikacji Miejskiej, Krzysztof 
Sieczkowski. Zabezpieczenie 
komunikacji publicznej leży w 
kompetencjach danej gminy. 
ZKM podlega miastu. W przy-
padku przystanków w Korneli-
nie jest to już teren gminy Nowa 
Sucha, w Czerwonce z kolei - 
gminy Sochaczew.

- Priorytetem ZKM jest za-
pewnienie transportu miesz-
kańcom z terenu miasta So-
chaczew, bowiem to z ich 
podatków jest on utrzymywa-
ny. Częstotliwość kursowania 
autobusów poza granice miasta 
jest zależna od współpracy z in-
nymi lokalnymi samorządami. 
Dlatego w pierwszej kolejno-
ści mieszkańcy podsochaczew-
skich miejscowości powinni 
zgłaszać potrzeby w tej sprawie 
do właściwych urzędów gmin – 
mówi dyrektor ZKM Krzysztof 
Sieczkowski. (mf)

Gminne problemy 
z autobusami 
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W środę 10 grudnia na ul. 
Narutowicza, przy chod-
niku, zarwał się asfalt i 
powstała dziura w jezdni, 
którą zabezpieczono ta-
śmami i biało-czerwonymi 
pachołkami, aby nikt z ja-
dących samochodem do niej 
nie wpadł.
Następnego dnia pracow-
nicy ZWiK musieli naj-
pierw wypompować nagro-
madzone przez noc ścieki, 
aby później dokopać się do 

sieci kanalizacji sanitarnej. 
Okazało się,  że stara, kil-
kudziesięcioletnia rura pę-
kła i wylewające się z niej 
ścieki podmyły odcinek 
jezdni. Uszkodzoną kana-
lizację zabezpieczono tak, 
aby nie było wycieku. Wy-
kopany przez koparkę dół 
w jezdni zasypano ziemią i 
tłuczniem.  W czwartek po 
południu ulica na całej sze-
rokości została przywróco-
na do ruchu. (jw)

Awaria w centrum miasta

Kraków w muzeum
W sobotę 13 grudnia w sochaczewskim muzeum zapachniało piernikami, wafelkami, 
landrynkami. Iskrzyło się od kolorów i różnorodności, a przed zwiedzającymi wyrastały 
strzeliste wieże wspaniałych budowli. To wszystko za sprawą szopek, jakie w tym roku 
przygotowali mieszkańcy na doroczny konkurs ogłaszany przez muzeum.

Kinga Orzechowska ze swoją szopką
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PIŁKA NOŻNA

BADMINTON

ŁUCZNICTWO
SIATKÓWKA

Tomasz Ertman

Zorganizowane przez UKS Or-
kana-Judo Sochaczew zawo-
dy rozpoczęły się tradycyjnie 
ceremoniałem olimpijskim z za-
paleniem znicza włącznie. Turniej 
ofi cjalnie otworzył zastępca bur-
mistrza Marek Fergiński. Oprócz 
walk na tatami „oseski” judo mo-
gły wykazać się sprawnością pod-
czas pokonywania toru prze-
szkód. Wszystkie sochaczewskie 
kluby mogą być usatysfakcjono-
wane, gdyż na szyjach ich zawod-
ników zawisły 24 medale.

Najliczniejszą drużynę wy-
stawili organizatorzy, czyli Or-
kan-Judo. Złote medale wywal-
czyli: Natalia Michalska (U-9, 
34 kg), Oliwia Hupert (U-9, 37 
kg), Kacper Gajda (U-8, 28 kg, 
wybrany najlepszym judoką 
Orkana), Aleksander Dudek 
(U-8, 43 kg), Jan Jesiołowski (U-
10, 33 kg), Kacper Wątkowski 
(U-10, 36 kg), Maksymilian Ża-
kowski (U-10, 40 kg) oraz Ka-
mil Lis (U-12, 33 kg).

Pozostałe medale 
zdobyli: 
2.Aleksandra Jurkiewicz (U-9, 37 kg)
2.Oliwier Grzeszczak (U-10, 33 kg)
2.Jan Rudnicki (U-10, 44 kg)
2.Bartosz Ambroży (U-12, 36 kg)
3.Gabriela Radosz (U-9, 31 kg)
3.Karol Wróbel (U-8, 31 kg)
3.Bartosz Staneic (U-10, 30 kg)
3.Eryk Osiński (U-10, 30 kg)

Bardzo dobrze w tur-
nieju spisali się zawodnicy 
Sochaczewskiego Centrum 
Sportów Walki, którzy wy-
konali medalowy plan w stu 
procentach. Cała czwórka 
stanęła na podium.
1.Adrian Miller (U-12, 40 kg)
2.Łukasz Ziółkowski (U-12, 61 kg)
2.Gracjan Tomecki (U-8, 31 kg)
3.Dawid Błaszczyk (U-8, 28 kg)

Trzeci sochaczewski klub 
UKS „Siódemka” reprezento-
wało pięć osób. Medale zdoby-
ło czworo z nich. Tylko Mikołaj 
Smolarek (30 kg) nie załapał się 
na podium.
1.Katarzyna Szwarc (U-9, +44 kg)
2.Dominika Markiewicz (U-9, 31 kg)
2.Krystian Tempczyk (U-12, 56 kg)
3.Maciej Małodobry (U-12, 44 kg)

Jubileusz zakończony
Sobotni ogólnopolski turniej judo dzieci, który odbył się w hali sportowej Gimnazjum nr 1 był ostatnim 
elementem obchodów jubileuszu 50-lecia Judo w Sochaczewie. Na zwody stawiło się około dwustu 
zawodniczek i zawodników z klubów reprezentujących Sochaczew, Warszawę, Łódź, Skierniewice, 
Łowicz, Żyrardów, Rawę Mazowiecką oraz Grodzisk Mazowiecki.

Judo dziecięce łączy sport z zabawą
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W Płocku (6.12) odbył się 
Międzynarodowy Mikołajko-
wy Turniej Judo Dzieci.  

Wystartowała w nim sió-
demka z „Siódemki”. Szóst-
ka z nich stanęła na podium. 
W klasyfi kacji drużyno-
wej sochaczewski team zajął 
trzecie miejsce.

Wyniki
rocznik 2002-2004
1.Krystian Tempczyk (55 kg)
2.Paulina Chłystek (55 kg)
3.Jakub Górka (40 kg)
4.Katarzyna Szwarc (55 kg)
rocznik 2005-2006
3.Mikołaj Smolarek (27 kg)
rocznik 2007-2009
1.Olga Piechna (36 kg)
3.Kacper Szymonowicz (32 kg)

Ponownie najlepsi
W Mysłowicach (7.12) odbyły się XII Mistrzostwa Polski 
Seniorów w Judo Kata. Para z sochaczewskiego Orkana-
-Judo, Maciej Sikorski/Maciej Cichocki, obroniła tytuł Mi-
strzowski z 2013 roku. Nasi judocy zdobyli złoty medal w 
formie Kodokan Goshin Jutsu.

W Mińsku Mazowieckim 
(7.12) odbyły się otwarte mi-
strzostwa powiatu otaczają-
cego to miasto. W turnie-
ju zorganizowanym przez 
UKS Kontra wystartowa-
ła piątka z Sochaczewskie-
go Centrum Sportów Wal-
ki. Osiemdziesiąt procent z 
nich stanęło na podium.

Turniej był bardzo waż-
ny ze względów szkolenio-

wych, gdyż każdy z repre-
zentantów SCSW stoczył co 
najmniej cztery walki.

Wyniki
rocznik 1995-1997
1.Bartosz Ponichtera (73 kg)
1.Damian Paduch (90 kg)
5.Paweł Dąbkowski (73 kg)
rocznik 2000-2001
1.Mateusz Pająk (55 kg)
3.Wiktoria Niemiec (52 kg)

Młoda Siódemka
JUDO

Osiemdziesiąt procent 

W Radzyminie (6-7.12) od-
były się 24-godzinne zawo-
dy łucznicze. Bardzo dobrze 
spisali się w nich teresińscy 
łuczniczy startujący tym ra-
zem pod szyldem „Arche-
ry - Say No!! To doping”. 

W klasyfi kacji drużyno-
wej nasi zawodnicy zajęli 
czwarte miejsce.
Wyniki indywidualne
5.Filip Załuski 285 (I miejsce w RCM)
13.Dawid Klata  277
23.Michał Kołodziejski  272 (III miejsce w RCM)
45.Kacper Klata  261 (XI miejsce w RCM)

Doba łuczników

W Szkole Podstawowej nr 
3 odbył się (5.12) Mikołaj-
kowy Turniej Par Deblo-
wych zorganizowany przez 
Stowarzyszenie „Razem i 
Sprawnie”. Na najwyższym 
podium stanęli ojciec i syn, 
czyli Krzysztof i Michał 
Werłaty.

Wyniki
1.Michał Werłaty, Krzysztof Werłaty
2.Damian Smus, Rafał Tomaszkiewicz
3.Dariusz Musiejewski, Sławomir Winnicki
4.Dariusz Maślanka, Wojciech Musiejewski
5.Dariusz Cierebiej, Janusz Stanowski
6.Michał Adamkiewicz, Arkadiusz Karaś
7.Jakub Aksamit, Patryk Jakubowski

Mikołaj z kometką

Drugi raz w hali
Drugi Otwarty Turniej Halowej Piłki Nożnej odbędzie 
się 21.12 w chodakowskiej hali MOSiR. Zgłoszenia dru-
żyn do 17 grudnia. Więcej informacji pod numerami te-
lefonów: 46-863-26-20 oraz 667-080-171.

W sobotę (22.11) w iłow-
skiej hali sportowej został 
rozegrany tenisowy turniej 
par deblowych. 
Na starcie stanęło dziewięć 
par, które rywalizowały ze 
sobą przez 11 godzin. Osta-
tecznie zwycięzcami zosta-
li Szymon Gawiński i Ja-
kub Załuski. Przed naszymi 
tenisistami ostatni w tym 
roku Świąteczno-Nowo-
roczny Turniej Deblowy im. 
Ryszarda Żurka, który od-
będzie się pod koniec grud-
nia.
Wyniki
Grupa A
Jerzy Przybyłowski/Robert Górski-Jerzy Poczobut/
Paweł Rogowski 6:4

Jerzy Przybyłowski/Robert Górski-Radosław 
Wysocki/Filip Wysocki 2:6

Jerzy Przybyłlowski/Robert Górski-Marcin Cybulski/
Tomasz Mińkowski 2:6

Jerzy Poczobut/Paweł Rogowski-Radosław 
Wysocki/Filip Wysocki 3:6

Jerzy Poczobut/Paweł Rogowski-Marcin Cybulski/
Tomasz Mińkowski 

Radosław Wysocki/Filip Wysocki-Marcin Cybulski/
Tomasz Mińkowski 3:6
Grupa B
Szymon Gawiński/Jakub Załuski-Rafał Skrobosz/
Sebastian Poświata 6:4

Szymon Gawiński/Jakub Załuski-Waldemar 
Zabost/Mirosław Puchalski

Szymon Gawiński/Jakub Załuski-Jan Mierzwicki/
Arkadiusz Kuliński 6:4

Szymon Gawiński/Jakub Załuski-Mateusz 
Parśniak/Przemysław Zatorski 7:6(4)

Rafał Skrobosz/Sebastian Poświata-Waldemar 
Zabost/Mirosław Puchalski 7:6(2)

Rafał Skrobosz/Sebastian Poświata-Jan 
Mierzwicki/Arkadiusz Kuliński 6:3

Rafał Skrobosz/Sebastian Poświata-Mateusz 
Parśniak/Przemysław Zatorski 6:3

Waldemar Zabost/Mirosław Puchalski-Jan 
Mierzwicki/Arkadiusz Kuliński 4:6

Waldemar Zabost/Mirosław Puchalski-Mateusz 
Parśniak/Przemysław Zatorski 6:2
Półfinały
Szymon Gawiński/Jakub Załuski-Radosław 
Wysocki/Filip Wysocki 7:5

Rafał Skrobosz/Sebastian Poświata-Marcin 
Cybulski/Tomasz Mińkowski 6:1
Finał
Szymon Gawiński/Jakub Załuski - Rafał Skrobosz/
Sebastian Poświata 6:4

W Iłowie zagrały deble
W Bielsku koło Płocka odbył 
się drugi zjazd IV ligi brydża 
sportowego. Drużyny Piasta 
derbowe mecze rozegrały w 
Wymysłowie (8.12).
Dwukrotnie lepsi okazali się 
„starsi”, czyli Piast II (Tadeusz 
Wojtyś, Tadeusz Osiecki, Ma-

rian Jamka, Zenon Filipiak, śr. 
wieku 65 lat), którzy dwukrot-
nie pokonali „małolatów” z Pia-
sta III (Karolina Kupczyk, Kinga 
Kiraga, Maria Osmolak, Kami-
la Kiraga, Radosław Strzelczyk, 
Wiktor Witkowski, śr. wieku 13 
lat) 15,45-4,55 oraz 20,00-0.

BRYDŻ

Derbowe wisty

W Leśnym Zaciszu (12-14.12) 
została rozegrana Mazowiec-
ka Liga Szkolna. 
W Teresinie wystąpiło 6 dru-
żyn. W zawodach najlepsi oka-
zali się brydżyści Piasta Felik-

sów (Pęsiek, Przyłuski, Nitek, 
Kopka), którzy jako nagrodę 
otrzymają sfi nansowanie wy-
jazdu na Mistrzostwa Polski 
Teamów Młodzieży Szkolnej, 
które odbędą się w Bytomiu.

Najlepiej licytujący uczniowie
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KOSZYKÓWKA PŁYWANIE

PIŁKA NOŻNA
TENIS STOŁOWY

W tajlandzkim Bangkoku 
(11-14.12) odbył się Grand 
Finals GAC Group ITTF 
World Tour. 
Wzięli w nim udział najlepsi 
zawodnicy i zawodniczki cy-
klu. W grze podwójnej wśród 
ośmiu par wystąpiły Kata-
rzyna Grzybowska (SKTS) 
oraz Natalia Partyka. Polki 
w tym elitarnym gronie spi-
sały się rewelacyjnie, zdoby-
wając srebrne medale oraz 
atrakcyjną premię fi nanso-
wą (20 tysięcy USD). Nasze 
zawodniczki były turniejo-
wą „piątką”, która zdołała 
pokonać „dwójkę” i „trójkę”.

Wyniki
ćwierćfinał

Katarzyna Grzybowska/
Natalia Partyka - Ai Fukuhara 
(Japonia)/Misako Wakamiya 
(Japonia)  4:2 (12-10, 3-11, 10-12, 
11-7, 13-11, 11-6)
półfinał

Katarzyna Grzybowska/
Natalia Partyka - Ho Ching 
Lee (Hongkong)/Wing Nam 
Ng (Hongkong)  4:2 (5-11, 11-5, 
8-11, 11-9, 11-9, 12-10)
Finał

Katarzyna Grzybowska/
Natalia Partyka - Miu Hirano 
(Japonia)/Mima Ito  0:4 (7-11, 
6-11, 4-11, 5-11)

Grand Finals GAC Group ITTF World Tour

Srebrny Wielki Finał

Katarzyna Grzybowska pokazała w Bangkoku, że potrafi  walczyć 
do końca

Sochaczewscy koszykarze są 
w pełni sezonu. Na razie zbie-
rają doświadczenie oraz od 
czasu do czasu baty... jednak 
w ostatnią sobotę nasi baske-
ciarze po raz drugi w tym roku 
ograli zawsze groźną Żyrardo-
wiankę. 
Pierwsza połowa wyraźnie na-
leżała do gospodarzy, którzy 
uzyskali 15-punktową przewa-
gę. Po zmianie stron lekko roz-
luźnieni sochaczewianie dali 
gościom odrobić część strat. W 
najbliższy weekend w hali MO-
SiR przy ulicy Kusocińskiego 
odbędą się w międzynarodo-
wej obsadzie Mistrzostwa Old-
boyów.
Basket Sochaczew - Żyrardowianka Żyrardów  85:78 
(16:13, 32:20, 20:23, 17:22)

Konrad Spławski (22), Da-
wid Juskowiak (15), Michał 
Krawczak (14), Michał Marcin-
kowski (9), Mateusz Pasternak 
(8), Kamil Lange (8), Tomasz Mi-
klin (7), Paul McGreene (2), Pa-
weł Kocik, Mateusz Szczepanik, 
Szymon Miklin, Robert Bulik

Wyniki
III liga seniorów
Żyrardowianka Żyrardów - Basket Sochaczew  
53:80

Basket Sochaczew - MKS I Grójec  66:70
GKK Grodzisk Mazowiecki - Basket Sochaczew  66:62
Basket Sochaczew - MG UKS Kozienice  64:95
Basket Sochaczew - MKS II Grójec  76:70
Pułaski Warka - Basket Sochaczew  85:71
Basket Sochaczew - Rosa Sport Radom  61:101
Warszawska Liga 
Kadetek U-16
Basket Sochaczew - UKS Nowa Wieś  23:76
Basket Sochaczew - Jagiellonka Warszawa  18:82
Trójka Żyrardów - Basket Sochaczew  105:32
Basket Sochaczew - SKS 12 II Warszawa  50:96
Jagiellonka Warszawa - Basket Sochaczew  79:40
Warszawska Liga 
Kadetów U-16
MKS Pruszków - Basket Sochaczew  181:12

Basket Sochaczew - MUKS II Piaseczno  52:54
Trójka Żyrardów - Basket Sochaczew  114:42
Basket Sochaczew - Zawkrze Mława  79:57
Młode Orły Nowy Dwór Mazowiecki - Basket 
Sochaczew  65:74

Basket Sochaczew - MKS II Pruszków  70:64
Basket Sochaczew - MKS I Pruszków  50:143
MUKS II Piaseczno - Basket Sochaczew  94:30
Basket Sochaczew - Trójka Żyrardów  20:89

Minikoszykówka 
Chłopców
Trójka Żyrardów - Basket Sochaczew  89:60
Basket Sochaczew - MKS Pruszków  80:81
La Basket Warszawa - Basket Sochaczew  59:104
Basket Sochaczew - UKS Komorów  62:60

Drugie zwycięstwo z Żyrką

Niedzielna ósma kolejka ALPS 
przyniosła wiele emocji, a każ-
dy mecz miał swoją dramatur-
gię. 
W meczu na szczycie Virtus 
wygrał z Teresinem, pomimo 
że na boisku miał jednego za-
wodnika mniej. MVP tego me-
czu został Łukasz Smędow-
ski (Virtus). Drugie spotkanie 
Stegny Wyszogród rozpoczę-
ły łatwo wygranym setem z 
Volleyem. W trzech kolejnych 
zaciętych partiach lepsi byli so-
chaczewianie.  Najlepszym siat-
karzem spotkania został jeden 
z „weteranów” ligi - Andrzej 
Koźbiał. 

Ostatni mecz miał swojego 
wyraźnego faworyta. Ogrodni-
cy jednak przegrali dwa pierw-
sze sety. Na szczęście rywalom 

starczyło sił do połowy trze-
ciego seta i z wygranej cieszyli 
się siatkarze ZSRCKU. Najlep-
szym zawodnikiem tego meczu 
został Wojciech Socha (ZSRC-
KU).
Wyniki
VIII kolejka
Virtus Wiskitki - Teresin  3:1 (25-21, 25-22, 
21-25, 25-20)

Volley LO Chopin Sochaczew - Stegny Wyszogród  
3:1 (16-25, 25-23, 25-19, 25-230

ZSRCKU Sochaczew - MOD Kaski  3:2 (18-25, 
21-25, 25-20, 25-24, 15-11)
Tabela
1.Virtus Wiskitki   17  19-6
2.ZSRCKU Sochaczew   16  19-11
3.Teresin    14  18-12
4.Volley LO Chopin Sochaczew   13  16-12
5.Stegny Wyszogród     7  10-16
6.MOD Kaski      4  9-18
7.Piast Feliksów     1  2-18

Kanrad Spławski był najskuteczniejszym koszykarzem w ostatnim meczu 

SIATKÓWKA
Amatorska Liga Piłki Siatkowej

Siatkarska trzyaktówkaOrka łykała 
medale
W Ożarowie Mazowieckim 
odbyły się zawody pływac-
kie, których patronem był 
burmistrz tego miasta. 
Młodzi sochaczewianie 
walczyli dzielnie, a Orka 
„łyknęła” pięć medali.

Wyniki
Julia Pilaszek 
(10 lat)
50 m stylem grzbietowym - 52,67 (4 miejsce)
50 m stylem dowolnym - 48,66 (10 miejsce)
Jakub Morga 
(14 lat)
50 m stylem klasycznym - 51,52 (3 miejsce)
Wiktor Maciejewski 
(14 lat)
50 m stylem dowolnym - 27,39 (3 miejsce)
100 m stylem dowolnym - 1.01,24 (4 miejsce)
Jakub Styczek (12 lat)
50 m stylem grzbietowym - 57,97 (1 miejsce)
50 m stylem dowolnym - 45,42 (8 miejsce)
Wiktor Michurski
 (11 lat)
50 m stylem grzbietowym - 41,98 (2 miejsce)
50 m stylem dowolnym - 34,96 (3 miejsce)
Mateusz Przemyłski 
(11 lat)
50 m stylem grzbietowym - 51,42 (5 miejsce)
50 m stylem dowolnym - 46,46 (10 miejsce)
Krzysztof Zaczkowski 
(11 lat)
50 m stylem grzbietowym - 52,36 (6 miejsce)
50 m stylem dowolnym - 43,08 (9 miejsce)
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Andrzej Koźbiał był najlepszym zawodnikiem meczu Volley - 
Stegny

W sobotę (13.12) odbył się w 
Gimnazjum nr 2 turniej ha-
lowej piłki nożnej Unia Bory-
szew Cup 2014 dla rocznika 
2007. 
Bardzo dobrze w silnej staw-
ce drużyn spisali się gospoda-
rze, którzy zajęli trzecie miej-
sce. Najwszechstronniejszym 
zawodnikiem turnieju został 
Filip Jesiołowski. Boryszewiacy 
zagrali w składzie: Marcel Ma-
kowiecki, Robert Drzewiecki, 
Bartosz Wałczuk, Dawid Het-
manowski, Dawid Jarosz, Filip 
Jesiołowski, Filip Zygmunciak, 
Hubert Jasiński, Paweł Frana-
siak, Eryk Romanowski, Mi-
chał Stankiewicz, Oliwier Mi-
kulski, Jan Kaźmierski oraz 
Wiktor Roznowski.

Trener Mateusz Sikorski 
może być zadowolony z po-
stawy swoich piłkarzy, zwłasz-
cza że jego drugi zespół (rocz-
nik 2004), prowadzony przez 
II trenera Rafała Wojciechow-
skiego, był drugi w turnieju o 
Puchar Wisły Płock. Unici w 
fi nale ulegli gospodarzom 0:1. 
Najwszechstronniejszym fut-
bolistą zawodów został kapitan 
Unii Bartek Rybak.

Szkoleniowcy Unii Bory-
szew ogłaszają nabory uzupeł-
niające dla roczników 2003-
2007 oraz nabór początkowy 
dla roczników 2008-2009. Wie-
cej informacji pod numerami 
telefonów: 608-662-887 oraz 
601-780-500.

Unia Boryszew Cup’2014

Duży sukces małych piłkarzy
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Święta we Włoszech 
Kiedy mam pisać o tym, jak obchodzi się święta we Włoszech, to 
zaraz mi się przypomina, że we wszystkich szkołach co roku Marta 
przygotowywała opowieści-referaty o tym, jak obchodzi się święta 
w Polsce. Więc teraz zrobię na odwrót. 

REKLAMA

Kolejny konkurs i kolejne sukcesy. 
Tym razem zespół taneczny Abs-
trakt zaprezentował swoje umie-
jętności na Turnieju Tańca Spor-
towego o Mistrzostwo Mokotowa. 

Zawody przeznaczone były  
dla wszystkich tancerzy, od bar-
dzo początkujących do zaawan-
sowanych. Sochaczewski klub re-
prezentowało ponad 50 tancerzy, 
którzy rywalizowali w kategorii 
solo w dwóch stylach tanecznych 
disco dance i disco freestyle. Kon-
kurencje były podzielone na klasy 
taneczne. 

Podopieczni Moniki Osiec-
kiej-Jaworskiej mieli szansę spraw-
dzić swoje umiejętności, jednocze-
śnie dobrze się bawiąc. Dla części z 
nich był to pierwszy konkurs, dla-
tego podczas ogłaszania wyników 
było dużo emocji, pojawiły się na-
wet łzy wzruszenia. Abstrakt zdo-
był łącznie 45 pucharów. 

Abstrakt na 
Mistrzostwach 
Mokotowa!

Święta we Włoszech obchodzi się bar-
dziej komercyjnie i mniej uroczyście. 

Mediolan startuje 7 grudnia, bo 
to święto ich patrona, a cała Italia 8 
grudnia zaczyna ubierać choinki. W 
Lombardii, w której mieszkam, 13 
grudnia dzieci dostają zabawki od 
świętej Lucii. Dzień później lecą  po-
chwalić się nimi do szkół i przedszko-
li. Z tego co wywnioskowałam, nie 
dostają wcale, albo dostają mniej, pod 
choinkę. Nigdy nijak nie mogliśmy 
pojąć tego zwyczaju, więc Marta do-
stawała i od świętej Lucii i od święte-
go Mikołaja w Wigilię. Od końca li-
stopada zaczynają się polowania na 
prezenty. Włosi kupują masę prezen-
tów nie tylko dla najbliższych, nie tyl-
ko dla reszty rodziny,  ale również 
dla wszelkich przyjaciół i znajomych. 
Wydają na prezenty całe trzynastki i 
uwielbiają grudniowe weekendowe 
shoppingi. 

Polskiej Wigilii nic równać się nie 
może, ale podniosłość tej wieczerzy 

Włosi starają się zaakcentować jedząc 
tego wieczoru głównie ryby i owoce 
morza. Czyli jak najbardziej w rodzi-
nie, ale bez wyglądania na pierwszą 
gwiazdkę. Niekoniecznie przy bia-
łym obrusie i już na pewno bez opłat-
ka, o którym nigdy nie słyszeli. Za-
czynają od przystawek,  np. tartinek 
z krewetkami, sałatki z ośmiornicy, 
małych śledzików i surowych ostryg. 

Kiedyś byliśmy u wujka Mate-
usza na wakacjach nad morzem w 
miejscowości Fano. Wujek namówił 
Mojego Starego, żeby na drugi dzień 
ruszyli rano na zbieranie ostryg i 
Matteo się zgodził. 

Owego dnia, rannym utrom o 
szóstej, obudziło nas wołanie pod 
oknem: „Matteo, Matteo!” i kiedy 
Matteo wygrzebał się z pościeli i wy-
chylił przez okno, usłyszał: „Jest szó-
sta, za pięć minut stój gotowy przed 
domem, bo wyruszamy!” I tak też się 
stało. Nie do końca wybudzeni mu-
sieliśmy pójść nad morze, wskoczyć 

do wody, dopłynąć do skał i po kryjo-
mu odcinać z nich ostrygi i chować je 
do torebki. Albowiem w tym miejscu 
zbieranie ostryg było surowo wzbro-
nione. I stąd właśnie ta nieludzka go-
dzina. 

Ja nie jadam żadnych ostryg, 
małż, krewetek, raków, ośmiornic ani 
żadnych innych owoców morza. Je-
stem na nie uczulona. Wszyscy uwa-
żają, że nie wiem co tracę. To samo 
mówili tego dnia, gdy otwierali ich 
świeżutkie ostrygi, polewali sokiem z 
cytryny, zachwycali się ich smakiem, 

a wtórowała im Marta, która była 
wtedy mała. 

Po przystawkach przechodzimy 
do pierwszych dań: najchętniej spa-
ghetti alle vongole, czyli spaghetti z 
małżami albo tagliatelle con salmo-
ne, czyli kluski z łososiem w śmieta-
nie. Na drugie podajemy różne ro-
dzaje ryb, smażone lub pieczone. Nie 
ma obowiązku spróbowania każdego 
dania. Na deser ciasta, ale jak najbar-
dziej kupne: baby drożdżowe o róż-
nych smakach, barwach i kształtach. 
Marta przepada za ciastem droż-
dżowym - najprostszym na świe-
cie, ale wysokim. Taka wysoka baba 
drożdżowa z kanciastymi brzegami. 
Zostaje ona pokrojona w poprzek, 
na dwu-trzycentymetrowe płaty w 
kształcie gwiazdy, które przekłada się 
masą z tiramisu. Kawałki ciasta kła-
dziemy tak, by gwiazdy nie pokrywa-
ły się ze sobą a ostatecznie ciasto owo 
nabiera wyglądu... choinki.  Cdn... 

Ania Sitkowska

Spaghetti alle vongole


